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Bendrovė	   Šaltinis	  
(auditorija)	  

Komunikacinė	  žinutė	   Data	   Pastabos	  

LASF	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Lrytas.lt	  (870	  301)	  
	  
Auto-‐build.lt	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
98.lt	  
	  
Sportas.info.lt	  
	  
Automanas.autogidas.lt	  
	  
Naujienos.sala.lt	  
	  

Laukiama	   permainų	   „Nemuno	   žiede“	  	  
	  
Didesnė	   nei	   3,5	   mln.	   eurų	   „Nemuno	   žiedo“	   skola	   ir	  
nuolatinis	   balansavimas	   ant	   sportininkų,	   žiūrovų	   ir	  
teisėjų	   saugumo	   užtikrinimo	   ribos	   auto-‐motosporto	  
bendruomenę	   privertė	   susirinkti	   į	   neeilinį	   posėdį,	  
kuriame	   buvo	   aptariami	   galimi	   trasos	   gelbėjimo	  
scenarijai.	  
„Nemuno	   žiedo“	   likimo	   spręsti	   susirinko	   trasos	  
direktorius	   Arūnas	   Samochinas,	   Lietuvos	   automobilių	  
sporto	   federacijos	   (LASF)	   prezidentas	   Romas	  
Austinskas,	   LASF	   saugaus	   varžybų	   organizavimo	   (SVO)	  
komiteto	   pirmininkas	   Remigijus	   Antanavičius,	  
„Autoplius	   Fast	   lap“	   varžybų	   organizatoriai,	   Lietuvos	  
motociklų	   sporto	   federacijos	   (LMSF)	   prezidentas	  
Virginijus	  Visockis	  bei	   Lietuvos	  kūno	  kultūros	   ir	   sporto	  
departamento	   (KKSD)	   generalinis	   direktorius	   Edis	  
Urbanavičius.	  	  
	  

2015-‐09-‐01	   Pranešimas	  spaudai.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
Miestolenktynes.lt	  
	  
Automanas.autogias.lt	  
	  

Ar	   sunku	   suorganizuoti	   slalomą	   miesto	  
gatvėse?	  
	  
„Visas	   derinimas	   prasideda	   nuo	   automobilių	   sporto	  
federacijos	   (LASF).	   Čia	   reikia	   pateikti	   varžybų	   planą,	  
prašymą	   tapti	   čempionato	   organizatoriumi,	   papasakoti	  
apie	  saugumo	  dalykus.	  Šis	  procesas	  yra	  standartinis,	  tad	  

2015-‐09-‐01	   LASF	   minima,	   kaip	  
organizacija,	   kuri	  
padeda	   užtikrinti	  
renginio	  saugumą.	  
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kaunas.kasvyksta.lt	  
	  

organizuodami	   toli	   gražu	   ne	   pirmas	   varžybas,	   didelių	  
sunkumų	  nesutikome.	   Toliau	   tęsia	   derinimas	   su	  miesto	  
vadovais	   –	   šio	   etapo	   kiek	   prisibijojome,	   tačiau	   likome	  
nustebinti“,	   –	   pasakoja	   renginio	   organizatorius	   Linas	  
Ramoška.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
N40.lt	  
	  
Lzinios.lt	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
98.lt	  	  

Lietuvoje	   debiutuoja	   „DHL	   Rally	  
Elektrėnai	  2015“	  ralis	  

Tuo	  tarpu	  LASF	  prezidentas	  Romas	  Austinskas	  spaudos	  
konferencijoje	   palinkėjo	   organizatoriams	   ištvermės	   ir	  
išreiškė	   viltį,	   kad	   šis	   ralis	   taps	   dar	   vienomis	   puikiai	  
Lietuvą	   reprezentuojančiomis	   lenktynėmis.	   „Puiku,	   kad	  
ralis	   yra	   toks	   kompaktiškas	   ir	   vyks	   tik	   vieną	   dieną.	   Tai	  
leidžia	  sutaupyti	  nemažai	  lėšų	  tiek	  lenktynių	  žiūrovams,	  
tiek	  ir	  dalyviams“,	  –	  sakė	  R.	  Austinskas.	  

2015-‐09-‐07	   Pristatomas	  “DHL	  Rally	  
Elektrėna”.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
Automanas.autogidas.lt	  
	  
98.lt	  
	  
Japanclub.lt	  

Brangiausia	   lenktynių	   trasa	   Baltijos	  
šalyse	  
	  
„Kiekvienais	  metais	  „Nemuno	  žiedo“	  direktoriui	  siūlome	  
savo	   pagalbą	   –	   vietoje	  mums	   nepatinkančių	   papildomų	  
paslaugų	  apmokestinimo,	  siūlome	  savo	  pagalbą	  didinant	  
trasos	  saugumą	  –	  investicijas	  trasai.	  Šie	  mūsų	  pasiūlymai	  
nebuvo	  išgirsti.	  Bet	  šiais	  metais	  pagaliau	  pasiekėme	  savo	  
–	  po	  bendro	  susitikimo	  su	  trasą	  valdančio	  Kūno	  kultūros	  
ir	   sporto	   departamento	   direktoriumi	   Edžiu	  
Urbanavičiumi,	   naujuoju	   LASF	   prezidentu	   Romu	  
Austinsku	   ir	   VŠĮ	   „Nemuno	   žiedas“	   direktoriumi	   Arūnu	  
Samochinu	   radome	   sprendimą	   ir	   mums	   buvo	   leista	  
prisidėti	  prie	  trasos	  saugumo“,	  –	  sako	  G.Čenkus.	  

2015-‐09-‐09	   Pristatomas	   priimtas	  
bendras	   sprendimas	  
dėl	  “Nemuno	  žiedo”.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Alfa.lt	  (506	  986)	  

Medikai	  gelbės	  lenktynininkus	  
	  
	  Rugsėjo	   18-‐tą	   dieną	   Dubingiuose	   Lietuvos	   greitosios	  
medicinos	   pagalbos	   įstaigų	   asociacijos	   rengiamose	  

2015-‐09-‐14	   Pranešimas	  spaudai.	  
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N40.lt	  
	  
Auto-‐build.lt	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
Selonija.lt	  
	  
Sportas.info.lt	  
	  
98.lt	  
	  
Sportolaikas.lt	  
	  
Japanclub.lt	  
	  
Automanas.autogidas.lt	  	  
	  

varžybose	   šiemet	   dalyvių	   laukia	   nauji	   išbandymai	   –	   iš	  
sudėtingų	   situacijų	   teks	   vaduoti	   ir	   gyvybes	   gelbėti	  
lenktynininkams.	   Medikai	   treniruosis	   naudodami	  
Benedikto	   Vanago	   komandos	   „General	   Financing	  –	  
Autopaslauga	  by	  Pitlane“	  „Subaru	  Impreza	  WRC“	  ir	  vyrų	  
autoklubo	   „N40“	   „Mitsubishi	   Evolution	   X“	   bei	   „Renault	  
Clio	  Sport“	  varžyboms	  suteiktus	  sportinius	  automobilius.	  
	  
Pasak	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   federacijos	  
prezidento	   Romo	   Austinsko,	   šis	   dviejų	   įstaigų	  
bendradarbiavimas	   ženkliai	   pakels	   saugumo	   ir	  
kokybiškos	   bei	   greitos	   medicininės	   pagalbos	   suteikimo	  
lygį	  į	  avariją	  patekusiems	  sportininkams.	  

	  
Lzinios.lt	   Kačerginės	   „juodosios	   skylės“	   trileriai	  

	  
Tvirtinama,	   jog	   besaikio	   pinigų	   "tratinimo"	   laikotarpis	  
daug	   lėmė,	   kad	   dar	   1961	   metais	   pradėta	   tiesti	  
Kačerginės	   trasa	   ir	   šiandien	   neturi	   Tarptautinės	  
automobilių	  federacijos	  (FIA)	  licencijos,	  nors	  joje	  vyksta	  
Lietuvos	   bei	   Baltijos	   žiedinių	   lenktynių	   čempionatų	  
etapai.	   Ir	   negali	   turėti,	   nes	   neatitinka	   nė	   žemiausio	   –	  
penkto	   –	   lygio	   standartų.	   „Tokia	   trasa,	   kokia	   yra	  
šiandien,	  mirtinai	  pavojinga	  bet	  kuriam	  važiuojančiajam,	  
ypač	   motociklais	   lenktyniaujantiems	   sportininkams“,	   -‐	  
tiesiai	   šviesiai	   didžiausio	   Baltijos	   šalyse	   žiedo	   būklę	  
įvertino	  Lietuvos	  automobilių	  sporto	   federacijos	   (LASF)	  
saugaus	   varžybų	   organizavimo	   komiteto	   pirmininkas	  
Remigijus	  Antanavičius.	  	  

2015-‐09-‐17	   Kritikuojamas	  
“Nemuno	   žiedo”	  
valdymas.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
Lrytas.lt	  (870	  301)	  
	  
Alfa.lt	  (506	  986)	  

Kaune	   prasidėjo	   batalijos	   dėl	  
Prezidentės	  taurės	  
	  

2015-‐09-‐18	   Pristatomas	   ralis	  
“Aplink	  Lietuvą”.	  
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Diena.lt	  (215	  179)	  
	  
Faktai.lt	  
	  
Sportas.lt	  
	  
Toverasport.lt	  
	  
Prim.lt	  
	  
Autoledi.lt	  
	  
Auto-‐build.lt	  
	  

Pirmasis	   toks	   ralis	   surengtas	  1931	  m.	   liepos	  24-‐ąją.	   Šią	  
datą	  Lietuvos	  automobilių	  sporto	  federacija	  (LASF)	  laiko	  
oficialia	   automobilių	   sporto	   pradžia	   Lietuvoje.	   Nors	   84	  
metų	   renginys	   labai	   solidus	   pagal	   amžių,	   tačiau	  
penktadienį	   prasidėjęs	   ralis	   –	   tik	   24-‐asis	   jo	   istorijoje.	  
Prieškaryje	  surengti	  keturi	  raliai	  „Aplink	  Lietuvą“	  -‐1931,	  
1932,	  1937	  ir	  1938	  metais,	  o	  atgaivinti	  jie	  buvo	  tik	  1996	  
m.,	  -‐	  lygiai	  po	  65	  metų,	  prabėgusių	  nuo	  pirmojo.	  Tai	  tapo	  
įmanoma	  atstačius	  šalies	  nepriklausomybę	  ir	  savo	  veiklą	  
atkūrus	  LAK.	  

15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Japanclub.lt	  
	  

Arūnas	   Samochinas:	   Tik	   dirbdami	   kartu	  
galėsime	   džiaugtis	   „Nemuno	   žiedu“	  
	  
„Nemuno	   žiedo“	   trasos	   atveju	   iš	   vienos	   pusės	   yra	  
reikalaujama	  atlikti	  darbus	  ir	  pateikti	  trasą,	  atitinkančią	  
aukščiausius	   standartus,	   tačiau	   kita	   vertus	   kaina,	   už	  
kurią	   yra	   nuomojama	   lenktynių	   trasa,	   net	   dalinai	  
neatperka	   sąnaudų,	   kurios	   yra	   patiriamos	   paruošiant	  
mūsų	  trasą	  pagal	  LASF	  saugaus	  eismo	  varžybų	  komiteto	  
įpareigojimus.	   Juk	   per	   visą	   sezoną	   „Nemuno	   žiede“	  
įvyksta	   2	   LASF	   žiedinių	   lenktynių	   etapai,	   kurie	   mūsų	  
trasai	   sugeneruoja	   mažiau	   nei	   10	   proc.	   pajamų,	  
reikalingų	   investuoti	   į	   trasos	   priežiūrą?	   Kokiais	  
finansavimo	   šaltiniais	   tuomet	   mums	   atlikti	   likusius	  
daugiau	  nei	  90	  proc.	  darbų?	  

2015-‐09-‐18	   “Nemuno	   žiedo”	  
direktoriaus	  atsakymas	  
į	  “FastLapt”	  publikaciją.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Alfa.lt	  (506	  986)	  
	  
Respublika.lt	  
	  
Alytausnaujienos.lt	  

Prezidentės	   D.Grybauskaitės	   taurė	   –	  
V.Pauliukonio	   ir	   A.Gulbino	   ekipažui	  	  
	  
Prezidentės	   taurė	   –	   pirmasis	   toks	   garbingas	   trofėjus	  
turtingoje	   jų	   sportinių	   laimėjimų	   kolekcijoje.	   Ralio,	   o	  
kartu	   ir	   SG	   3000	   klasės,	   laimėtojams	   įteiktos	   ir	   Krašto	  
apsaugos	   ministro	   Juozo	   Olekos,	   TETE-‐A-‐TETE	   kazino,	  

2015-‐09-‐21	   Apžvelgiamas	   ralis	  
“Aplink	  Lietuvą”.	  
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Sportas.lt	  
	  
Auto-‐build.lt	  
	  
Sportas.info.lt	  
	  
Japanclub.lt	  
	  
Autoledi.lt	  
	  
Veidas.lt	  
	  

Kauno	   rajono	   ir	   Šiaulių	   miesto	   merų	   taurės.	   Antrosios	  
vietos	   laimėtojai	   džiaugėsi	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	  
federacijos	  taure,	  kurią	  ekipažui	  įteikė	  LASF	  prezidentas	  
Romas	  Austinskas.	  Trečiosios	  vietos	   laimėtojai	  pagerbti	  
Lietuvos	  automobilininkų	  sąjungos	  taure.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
	  Alfa.lt	  (506	  986)	  
	  
N40.lt	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
98.lt	  
	  
Automanas.autogidas.lt	  
	  
Japanclub.lt	  

2015-‐ųjų	   ralio	   dėlionėje	   trūksta	   keleto	  
svarbių	  štrichų	  
	  
Ieškodami	   galimų	   išeičių	   iš	   tokios	   situacijos	   LASF	  
strategai	   pasiūlė	   pakoreguoti	   taškų	   skaičiavimo	  
metodiką	   ir	   leisti	   paskutiniajame	   čempionato	   etape	  
ekipažams	   užsidirbti	   gerokai	   daugiau.	   Tiksliau	   –	  
skaičiuojant	   piloto	   ir	   šturmano	   taškus	   taikyti	   1,5	  
koeficientą.	   Be	   to,	   septyni	   greičiausi	   ekipažai	   gali	   gauti	  
papildomų	  taškų	  (7	  už	  I	  vietą,	  6	  –	  už	  II,	  5	  už	  III	  ir	  t.	  t.)	  už	  
kiekviename	  ralio	  rate	  demonstruojamą	  tempą.	  Laimėję	  
patį	   paskutinį	   GR,	   jeigu	   tai	   nėra	   simbolinės	   lenktynės	  
miesto	   gatvėmis	   ar	   parodomasis	   slalomas,	   sportininkai	  
gali	   gauti	   dar	   iki	   3	   papildomų	   taškų.	   Maksimalus	  
„derlius“,	   kurį	   įmanoma	   susišluoti	   paskutinėse	   sezono	  
varžybose	  –	  42	  taškai.	  

2015-‐09-‐24	   Apžvelgiamas	   LASF	  
ralio	  sezonas.	  

Delfi.lt	  (1	  225	  257)	  
	  
15min.lt	  (1	  030	  160)	  
	  
Auto-‐build.lt	  
	  
Automanas.tv3.lt	  
	  
98.lt	  

LASF	   ruošiasi	   naujam	   sezonui	  
	  
Nors	   iki	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   sezono	   pabaigos	  
dar	   liko	   paskutinieji	   etapai,	   tačiau	   LASF	   vadovybė	   jau	  
pradeda	  braižyti	  ateinančių	  metų	  gaires.	  
	  
Šiemet	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   federacijos	   (LASF)	  

2015-‐09-‐28	   Pranešimas	  spaudai.	  
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LIETUVOS	  AUTOMOBILIŲ	  SPORTO	  FEDERACIJOS	  PUBLIKACIJOS	  
	  

Laukiama	  permainų	  „Nemuno	  žiede“	  	  
Komunikacinis	  pranešimas	  
2015-‐09-‐01	  
	  
Vienintelės	   Lietuvos	   žiedinių	   lenktynių	   trasos,	   „Nemuno	   žiedo“,	   itin	   sudėtinga	   situacija	   paskatino	   susiburti	   auto-‐motosporto	  
bendruomenę	  ir	  ieškoti	  bendrų	  trasos	  gelbėjimo	  būdų.	  
	  
Vystymą	  stabdo	  milijoninės	  skolos	  
	  
Didesnė	  nei	  3,5	  mln.	  eurų	  „Nemuno	  žiedo“	  skola	  ir	  nuolatinis	  balansavimas	  ant	  sportininkų,	  žiūrovų	  ir	  teisėjų	  saugumo	  užtikrinimo	  ribos	  
auto-‐motosporto	  bendruomenę	  privertė	  susirinkti	  į	  neeilinį	  posėdį,	  kuriame	  buvo	  aptariami	  galimi	  trasos	  gelbėjimo	  scenarijai.	  
	  
„Nemuno	   žiedo“	   likimo	   spręsti	   susirinko	   trasos	   direktorius	   Arūnas	   Samochinas,	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   federacijos	   (LASF)	  
prezidentas	  Romas	  Austinskas,	  LASF	  saugaus	  varžybų	  organizavimo	  (SVO)	  komiteto	  pirmininkas	  Remigijus	  Antanavičius,	  „Autoplius	  Fast	  
lap“	  varžybų	  organizatoriai,	  Lietuvos	  motociklų	  sporto	   federacijos	  (LMSF)	  prezidentas	  Virginijus	  Visockis	  bei	  Lietuvos	  kūno	  kultūros	   ir	  
sporto	  departamento	  (KKSD)	  generalinis	  direktorius	  Edis	  Urbanavičius.	  	  

	  
Sportas.info.lt	  
	  
Automanas.autogidas.lt	  
	  
Japanclub.lt	  
	  
Sportolaikas.lt	  
	  

pasiruošimas	   naujam	   sezonui	   prasideda	   kaip	   niekada	  
anksti.	   Pirmasis	   jo	   žingsnis	   –	   surengtas	   susitikimas	   su	  
visais	  LASF	  čempionatų	  varžybų	  organizatoriais.	  	  
	  
Posėdžio	   metu	   varžybų	   organizatoriai	   pristatė	  
problemas,	   su	   kuriomis	   susiduria,	   bei	   siūlymus	  
ateinantiems	   metams.	   Pasak	   LASF	   prezidento	   Romo	  
Austinsko,	   tokie	   susitikimai	   leidžia	   daug	   greičiau	  
identifikuoti,	   išanalizuoti	  bei	  efektyviai	   išspręsti	  esamas	  
problemas.	  
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Pasak	  „Nemuno	  žiedo“	  direktoriaus	  A.	  Samochino,	  šio	  susitikimo	  metu	  buvo	  aptariami	  einamieji,	  būtiniausi	  darbai,	  kuriuos	  reikia	  atlikti	  
nedelsiant,	  vienas	  jų	  -‐	  trasos	  saugumo	  užtikrinimas,	  kad	  ji	  atitiktų	  bent	  minimalius	  sugumo	  reikalavimus,	  kurie	  kasmet	  griežtėja.	  	  
	  
A.	   Samochinas	   džiaugiasi,	   jog	   susirinkimuose	   dalyvavo	   KKSD	   generalinis	   direktorius,	   LASF	   bei	   LMSF	   atstovai	   ir	   visi	   drauge	   ieškos	  
galimybių	  spręsti	  „Nemuno	  žiedo“	  problemas.	  
	  
„Pastaruoju	  metu	  Kačerginėje	  vykusius	  susitikimus	  būtų	  galima	  suskirstyti	  į	  dvi	  dalis	  –	  operatyviniai	  -‐	  trasos	  saugumo	  ir	  varžybų	  rengimo	  
klausimai	  bei	  strateginiai	  klausimai	  –	  tolimesnis	  komplekso	  vystymas.	  Prieš	  mėnesį	  pristatėme	  investicinį	  projektą,	  kurį	  padarėme	  savo	  
lėšomis.	   Mes	   manome,	   kad	   trasa	   galėtų	   tapti	   regioninės	   svarbos	   objektu,	   nes	   ji	   turi	   labai	   didelę	   reikšmę	   Kauno	   miestui	   ir	   rajonui	  
pirmiausia	  dėl	  savo	  lokacijos	  bei	  dėl	  savo	  sukuriamos	  pridėtinės	  vertės,	  turistų	  srautų	  užtikrinimo,	  naujų	  galimybių	  verslui	  atvėrimo	  bei	  
naujų	  darbo	  vietų	  kūrimo.	  Todėl	  į	  jos	  valdymą	  norime	  įtraukti	  ir	  Kauno	  miestą	  bei	  rajoną.	  
	  
Kita	  labai	  svarbi	  dalis	  –	  darbų,	  kurie	  leistų	  užtikrinti	  saugumą	  ir	  pasiekti	  keliamus	  minimalius	  saugumo	  reikalavimus	  žiedinių	  automobilių	  
ir	  motociklų	   lenktynėms,	   atlikimas.	  Mes	  kalbame	  apie	   senų	  atitvarų	   sijų	   sutvirtinimą,	  naujų	   teisėjų	  bokštelių,	  kuriuos	   šiemet	   įsigijome,	  
įtvirtinimą,	   teisėjų	   darbo	   vietų	   pagerinimą,	   padangų	   surišimą	   pagal	   specialią	   FIA	   bei	   FIM	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   bei	   motociklų	  
sporto	  federacijoms	  pateiktą	  metodiką,	  nes	  	  padangų	  surišimas	  turi	  atitikti	  automobilių	  ir	  motociklų	  sportui	  keliamus	  reikalavimus.	  Kai	  ką	  
galime	  atlikti	  patys,	  kai	  kam	  reikia	  investicijų.	  Pavyzdžiui,	  padangų	  surišimas	  yra	  labai	  imlus	  laikui	  ir	  žmogiškiesiems	  ištekliams	  darbas,	  
naujų	  atitvarų	  įrengimas	  reikalauja	  specialios	  technikos	  ir	  t.t.	  Visiems	  minimaliems	  darbams	  atlikti	  šiai	  dienai	  yra	  reikalingi	  papildomi	  10-‐
12	  tūkst.	  eurų.	   	  Taip	  pat	  norėčiau	  paminėti	   ir	  kitą	  svarbų	  aspektą,	  kad,	  neatsižvelgiant	   į	  dabartinę	  viešosios	   įstaigos	  situaciją,	  per	  šiuos	  
metus	  vien	  tik	  į	  infrastruktūros	  priežiūrą	  bei	  vystymą	  esame	  investavę	  virš	  50	  000	  eurų	  įstaigos	  ūkinės	  komercinės	  veiklos	  sugeneruotų	  
lėšų	  bei	  22	  000	  eurų	  Kūno	  kultūros	  ir	  sporto	  departamento	  skirtų	  lėšų“	  -‐	  teigia	  A.	  Samochinas.	  
	  
Visgi,	  viena	  iš	  pagrindinių	  problemų	  išlieka	  trasos	  skola	  ir	  finansavimas.	  
	  
„Pagrindinis	  dalykas	  kalbant	  apie	  žiedą	  ir	  jo	  likimą,	  strateginius	  planus	  –	  vis	  dar	  esanti	  3,5	  mln.	  eurų	  skola.	  Mano	  vadovavimo	  laikotarpiu	  
grąžinome	  arti	  140	  tūkst.	  eurų	  privatiems	  kreditoriams.	  Dabar	  yra	  likę	  grąžinti	  tik	  apie	  10	  proc.	  skolos	  nuo	  pirminės	  buvusios	  privatiems	  
kreditoriams.	   Tačiau	   grąžinti	   3,5	   mln.	   eurų	   skolą	   Valstybinei	   mokesčių	   inspekcijai	   (VMI)	   mums	   yra	   neįmanoma,	   todėl	   laukiame	  
vyriausybės	  pagalbos	  ir	  sprendimo”,	  -‐	  sako	  	  „Nemuno	  žiedo”	  direktorius.	  	  
	  
Galimi	  trys	  skolos	  panaikinimo	  scenarijai	  
	  
KKSD	   generalinio	   direktoriaus	   E.	   Urbanavičiaus	   teigimu,	   šiuo	   metu	   kartu	   su	   auto-‐motosporto	   bendruomene,	   trasos	   direktoriumi	   bei	  
vyriausybe	  yra	  ieškoma	  sprendimo	  būdų,	  kaip	  galima	  būtų	  „Nemuno	  žiedą“	  prikelti	  naujam	  gyvenimui.	  
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„Situacija	   jau	  kurį	   laiką	  nesikeičia.	  Vienintelis	  esminis	  pokytis	  –	  prasidėjęs	   teisminis	  procesas	  dėl	  galimo	  neteisėto	   lėšų	  panaudojimo	   ir	  
iššvaistymo.	  Visgi,	  matydami	  sunkią	  situaciją,	  pradėjome	  rengti	  susitikimus	  su	  galimais	  investuotojais,	  vyriausybe,	  Kauno	  miesto	  ir	  rajono	  
savivaldybėmis	  bei	  artimiau	  bendrauti	  su	  automobilių	  ir	  motociklų	  sporto	  federacijomis.	  
	  
Kauno	  miesto	  ir	  rajono	  savivaldybes	  domina	  šis	  objektas	  ir	   jos	  norėtų	  ir	  galėtų	  prisidėti	  prie	   jo	  valdymo	  bei	  vystymo,	  tačiau	  pajudėti	   iš	  
stagnacijos	   trukdo	   esama	   3.5	   mln	   eurų	   skola.	   Kol	   kas	   trasa	   yra	   finansuojama	   tik	   iš	   KKSD	   gaunamomis	   bei	   paties	   „Nemuno	   žiedo“	  
sugeneruojamomis	  lėšomis“,	  -‐	  sako	  jis.	  
	  
Anot	  E.	  Urbanavičiaus,	  yra	  trys	  galimi	  trasos	  likimo	  scenarijai.	  
	  
„Panaikinti	  trasos	  skolą	  įmanoma	  trim	  būdais:	  galima	  nurašyti	  skolą	  Valstybinei	  mokesčių	  inspekcijai.	  Tačiau	  nurašyti	  skolai	  reikalingas	  
10	  metų	   senaties	   laikotarpis	   nuo	  paaiškėjimo,	   kuris	   įvyko	  2007	  m.	  Taigi,	   tai	   padaryti	   galima	  būtų	   tik	   2017	  m.,	   o	   tiek	   laukti	   vienintelė	  
žiedinių	  lenktynių	  trasa	  Lietuvoje	  negali.	  
	  
Antras	   ir	   kol	   kas	   realistiškiausias	   sprendimo	   būdas	   –	   inicijuoti	   bankroto	   procedūrą	   ir	   atskirti	   turtą	   nuo	   įstaigos,	   turtą	   perduodant	   tai	  
įstaigai,	  kurios	  dalininkais	  galėtų	  būti	  Kauno	  miesto	  ir	  rajono	  savivaldybės	  bei	  KKSD.	  	  
	  
Trečiasis	   sprendimo	   būdas,	   kurio	   kol	   kas	   dėl	   LASF	   ir	   LMSF	   išreikštos	   pozicijos	   nesvarstome	   -‐	   visą	   turtą	   perduoti	   turto	   bankui,	   kuris	  
spręstų,	   ar	   jį	   grąžinti	   į	   departamentą	   ar	   perduoti	   privatiems	   investuotojams.	   Tačiau	   fededracijos	   tokiam	   sprendimui	   nepritaria,	   nes	  
nuogąstauja,	  kad	  turto	  bankas	  šį	  objektą	  kaip	  sporto	  galėtų	  panaikinti	  ir	  jo	  nevystytų,	  todėl	  sutarėme	  šio	  varianto	  kol	  kas	  nesvarstyti“,	  -‐	  
teigia	  E.	  Urbanavičius.	  
	  
Federacijos	  nerimauja	  dėl	  trasos	  saugumo	  
	  
Nors	  pokyčių	  ieškojimas,	  susitikimai	  ir	  prasidėję	  darbai	  nuteikia	  optimistiškai,	  tačiau,	  pasak	  LASF	  prezidento	  R.	  Austinsko,	  pirmiausia	  turi	  
būti	  užtikrintas	  trasos	  saugumas.	  
	  
„LASF	  pirmiausia	  rūpi	  lenktynininkų,	  žiūrovų	  ir	  teisėjų	  saugumas.	  Džiugu,	  kad	  ieškoma	  sprendimų,	  kaip	  galima	  vystyti	  objektą,	  tačiau	  mes	  
norime,	   kad	   daugiau	   dėmesio	   būtų	   skiriama	   saugumui,	   jog	   sportininkai	   nerizikuotų	   savo	   gyvybėmis,	   o	   čempionatai	   vyktų	   numatyta	  
tvarka“,	  -‐	  sako	  jis.	  
	  
R.	  Austinsko	  nuomonei	  pritaria	  ir	  Lietuvos	  motociklų	  sporto	  federacijos	  prezidentas	  V.	  Visockis.	  	  
	  
„Gerai,	   kad	   bendra	   situacija	   šiek	   tiek	   aiškėja	   ir	   prie	   iniciatyvos	   išspręsti	   vienintelės	   Lietuvos	   žiedinės	   trasos	   probleminius	   klausimus	  
prisijungia	  vis	  daugiau	  žmonių.	  Kol	  kas	  viską	  sprendė	  tik	  vienas	  žmogus,	  kuriam	  šis	  darbas	  buvo	  per	  sudėtingas	  ir	  jo	  buvo	  per	  daug.	  Čia	  
reikia	  visos	  komandos,	  kuri	  ir	  susibūrė“,	  -‐	  optimistiškai	  žvelgia	  V.	  Visockis.	  
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LMSF	  prezidento	  teigimu,	  dabar	  svarbiausia	  užtikrinti	  trasos	  saugumą	  bei	  užpildyti	  varžybų	  kalendorių.	  
	  
„Kiekvienais	  metais,	   jau	   rugsėjo	  mėnesį,	   turi	   būti	   pildomas	   varžybų	   kalendorius	   ateinantiems	  metams.	   Taip	   užsitikrintume	   reikalingą	  
finansavimą.	   Objekto	   žemė	   yra	   neapmokestinta,	   todėl	   visas	   lėšas	   būtų	   galima	   investuoti	   į	   trasos	   	   infrastruktūrą.	   Jei	   taip	   būtų	   buvę	  
elgiamasi	   paskutinius	   10	  metų,	   tikrai	   nebūtume	   tokioje	   situacijoje.	   Taip	   pat	   tikiuosi,	   kad	   trasos	   savininkai	   pakeis	   požiūrį	   ir	   į	   varžybų	  
rengimą,	  nes	  dar	  niekur	  kitur	  pasaulyje	  neteko	  susidurti	  su	  tuo,	  kad	  iš	  trasos	  išvažiavęs	  sportininkas	  yra	  apmokestinamas	  papildomai	  ir	  
pats	   turi	   sutvarkyti	   trasą.	   Juk	   už	   trasos	   naudojimo	   paslaugą	   tu	   susimoki	   ją	   išsinuomuodamas.	   Man	   tai	   yra	   nesuprantama	   ir	   niekur	  
pasaulyje	  dar	  nematyta	  praktika“,	  -‐	  trasos	  valdymo	  problemas	  įvardina	  LSMF	  prezidentas	  V.	  Visockis.	  
	  
Siūlo	  investuoti	  patys	  
	  
Prie	  trasos	  saugumo	  ir	  minimalių	  saugumo	  reikalavimų	  užtikrinimo	  prisidėti	  siūlosi	  ir	  nauji	  LASF	  nariai	  bei	  „Autoplius	  Fast	  lap“	  varžybų	  
organizatoriai	  „Nemuno	  žiede“.	  
	  
Giedriaus	  Čenkaus	  teigimu,	  „Autoplius	  Fast	  lap“	  yra	  patys	  pasiryžę	  investuoti.	  
	  
„Dabartinė	  taikoma	  „Nemuno	  žiedo“	  kainodara	  ir	  rinkodara	  organizatoriams	  nėra	  patraukli.	   Jei	  žvelgtume	  į	  Baltijos	  šalis,	  tai	  mūsų	  trasa	  
yra	   pačios	   prasčiausios	   kokybės,	   tačiau	   nuomos	   kaina	   yra	   didžiausia.	   Bendradarbiaudami	   su	   LASF	   ir	   kalbėdamiesi	   su	   trasos	   vadovu	  
siūlome	   patys	   investuoti	   į	   trasos	   saugumo	   užtikrinimą.	   Tai	   mums	   būtų	   kur	   kas	   priimtiniau	   nei	   kelis	   kartus	   permokėti	   už	   renginio	  
organizavimą“,	  -‐	  teigia	  G.	  Čenkus.	  
	  
Pasak	  „Autoplius	  Fast	  lap“	  organizatorių,	  kol	  kas	  jiems	  svarbiausia,	  kad	  saugumas	  būtų	  užtikrintas	  ir	  įvykdyti	  visi	  minimalūs	  reikalavimai	  
iki	  jų	  rengiamų	  varžybų	  rugsėjo	  12	  dieną.	  	  
	  
Minimalių	   trasos	   saugumo	   reikalavimų	   įvykdymą	   stebintis	   LASF	   SVO	   komiteto	   pirmininkas	   R.	   Antanavičiaus	   teigia,	   kad	   darbų	   atlikta	  
daug,	  tačiau	  nemažai	  jų	  dar	  ir	  likę.	  
	  
„Minimalūs	   „Nemuno	   žiedo“	   direktoriui	   keliami	   reikalavimai	   buvo	   pateikti	   gegužės	   mėnesio	   pradžioje.	   Nemažai	   darbų	   yra	   padaryta,	  
tačiau	  	  100	  proc.	  išpildyti	  nėra.	  Liepos	  gale	  vėl	  buvome	  susitikę	  ir	  papildėmę	  sąrašą,	  ką	  būtinai	  reikia	  dar	  padaryti.	  Kol	  kas	  šie	  darbai	  nėra	  
atlikti”,	  -‐	  teigia	  R.	  Antanavičius.	  
Pasak	  SVO	  pirmininko,	  darbai,	  kuriuos	  reikia	  atlikti,	  nėra	   labai	  sudėtingi	  –	  padangų	  surišimas	  specialia	  metodika,	  atitvarų	  sutvarkymas	  
keliuose	  vietose,	  matomumo	  didinimas.	  
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„Tokia	  trasa,	  kokia	  yra	  šiandien	  -‐	  mirtinai	  pavojinga	  bet	  kuriam	  važiuojančiam,	  o	  ypač	  su	  motociklais	  lenktyniaujantiems	  sportininkams.	  
Jei	   įvyktų	  avarija,	  vienareišmiškai	  būtų	  kaltas	  trasos	  direktorius,	  kad	  aplaidžiai	  žiūri	   į	  saugumą.	  Užtikrinant	  trasos	  saugumą,	  negali	  būti	  
daroma	  jokių	  išimčių,	  palikta	  klaidų	  ar	  atsirasti	  neužbaigtų	  darbų”,	  -‐	  tikina	  R.	  Antanavičius.	  
	  
Kačerginės	  trasa	  įkurta	  1961	  metais,	  šiuo	  metu	  eksploatuojamas	  trumpiausias,	  3,3	  km	  ilgio	  „Nemuno	  žiedas“.	  	  
	  
Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/laukiama-‐permainu-‐nemuno-‐ziede.d?id=68881530	  
http://www.auto-‐bild.lt/2015/09/laukiama-‐permainu-‐nemuno-‐ziede/	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/kacergines-‐nemuno-‐ziedo-‐vienintele-‐viltis-‐permainos-‐25-‐525270	  
http://auto.lrytas.lt/autosportas/nemuno-‐ziedas-‐turi-‐tris-‐budus-‐atsikratyti-‐3-‐5-‐mln-‐euru-‐skolos.htm	  
http://automanas.tv3.lt/laukiama-‐permainu-‐nemuno-‐ziede	  
http://www.98.lt/nemuno-‐ziedo-‐skolos-‐panaikinimo-‐scenarijai-‐ir-‐permainos	  
http://www.sportas.info/naujienos/28455-‐nemuno_ziede_laukiama_permainu.html	  
http://automanas.autogidas.lt/laukiama-‐permainu-‐nemuno-‐ziede	  
http://naujienos.sala.lt/auto-‐moto/nemuno-‐ziedas-‐turi-‐tris-‐budus-‐atsikratyti-‐35-‐mln.-‐euru-‐skolos-‐5323115/	  
	  

Ar	  sunku	  suorganizuoti	  slalomą	  miesto	  gatvėse?	  
2015-‐09-‐01	  
	  
Jau	   šį	   savaitgalį	  Kauno	  miestas	   sutiks	   „Vimota	  miesto	   lenktynes“	   –	  Europos	  prospektas	   taps	   laikina	   lenktynių	   trasa,	   kuriose	   susigrums	  
slalomo	  meistrai,	  praneša	  organizatoriai.	  
	  
Pakalbinti	   renginio	   organizatoriai	   prasitaria,	   jog	   pasirinkta	   lokacija	   pareikalavo	   peržengti	   ne	   vienos	   instancijos	   slenkstį,	   tačiau	  
numatomas	  rezultatas	  to	  tikrai	  vertas.	  
	  
„Visas	   derinimas	   prasideda	   nuo	   automobilių	   sporto	   federacijos	   (LASF).	   Čia	   reikia	   pateikti	   varžybų	   planą,	   prašymą	   tapti	   čempionato	  
organizatoriumi,	   papasakoti	   apie	   saugumo	   dalykus.	   Šis	   procesas	   yra	   standartinis,	   tad	   organizuodami	   toli	   gražu	   ne	   pirmas	   varžybas,	  
didelių	   sunkumų	   nesutikome.	   Toliau	   tęsia	   derinimas	   su	   miesto	   vadovais	   –	   šio	   etapo	   kiek	   prisibijojome,	   tačiau	   likome	   nustebinti“,	   –	  
pasakoja	  renginio	  organizatorius	  Linas	  Ramoška.	  
	  
Netikėto	   palaikymo	   iš	  miesto	   administracijos	   sulaukusi	   idėja	   jau	   šį	   sekmadienį	   virs	   realybe	   –	   „Visą	   procesą	   reikia	   suderinti	   su	  miesto	  
politikais,	   kurie	   buvo	   itin	   geranoriški	   ir	   sutiko,	   jog	   miestui	   tokio	   renginio	   reikia.	   Toliau	   vyko	   derinimas	   su	   policija,	   eismo	   srauto	  
nukreipimas	   ir	   taip	   toliau.	   Paprastai	   šnekant,	   nemažai	   popieriaus,	   tačiau	   visas	   jis	   vertas	   šanso	   kauniečiams	   iš	   arti	   parodyti	   kas	   yra	  
automobilių	  sportas	  ir	  kaip	  nesunkiai	  jis	  pasiekiamas“,	  –	  džiaugiasi	  organizatorius.	  
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Sekmadienio	  rytą	  prie	  varžybų	  starto	  linijos	  stos	  daugiau	  kaip	  septynios	  dešimtys	  dalyvių,	  tarp	  jų	  gerai	  žinomų	  Lietuvos	  autosporto	  veidų.	  
Vienintelis	  likęs	  organizatorių	  rūpestis	  –	  miestiečių	  supratingumas.	  „Žinome,	  kad	  sukelsime	  nepatogumų,	  tačiau	  tikimės	  supratimo	  ir	  kad	  
keletas	  kilometrų	  apylankos	  nesugadins	  niekam	  sekmadienio	  planų.	  Tuo	  pačiu	  kviečiame	  apsilankyti	  ir	  susipažinti	  su	  automobilių	  sportu	  
iš	  arti.	   Jis	  galbūt	  atrodo	  sudėtingas	   ir	  brangus,	   tačiau	  dalyvavimas	  slalomo	  varžybose	  yra	  paprasčiausia	  kuo	  būtų	  galima	  užsiimti	   ir	   tuo	  
pačiu	  nenumarinti	  savo	  finansinės	  situacijos“,	  –	  dalinasi	  L.	  Ramoška.	  
	  
Šios	   varžybos	   yra	   tik	   dalis	   tikslų,	   kuriuos	   sau	   kelia	   organizatoriai.	   Patylomis	   prasitariama,	   jog	   renginiui	   pasisekus,	   šioje	   vietoje	   galėtų	  
vykti	  ir	  didesni	  automobilių	  sporto	  renginiai.	  
	  
Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/ar-‐sunku-‐suorganizuoti-‐slaloma-‐miesto-‐gatvese.d?id=68881774	  
http://miestolenktynes.lt/?p=126	  
http://automanas.tv3.lt/vimota-‐miesto-‐lenktynes-‐ar-‐sunku-‐suorganizuoti-‐slaloma-‐miesto-‐gatvese	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/vimota-‐miesto-‐lenktynes-‐ar-‐sunku-‐suorganizuoti-‐slaloma-‐miesto-‐gatvese-‐25-‐525358	  
http://automanas.autogidas.lt/vimota-‐miesto-‐lenktynes-‐ar-‐sunku-‐suorganizuoti-‐slaloma-‐miesto-‐gatvese	  
http://kaunas.kasvyksta.lt/2015/09/06/sportas/gatve-‐kaune-‐tapo-‐lenktyniu-‐trasa/	  
	  
	  

Lietuvoje	  debiutuoja	  „DHL	  Rally	  Elektrėnai	  2015“	  ralis	  
2015-‐09-‐07	  
	  
Savaitgalį	   startuojantis	   „DHL	   Rally	   Elektrėnai	   2015”	   tikisi	   sulaukti	   per	   penkiasdešimt	   dalyvių	   iš	   šešių	   skirtingų	   valstybių.	  
Pagrindinis	   ralio	   organizatorius	   Ramūnas	   Čapkauskas	   džiaugiasi,	   kad	   šiame	   ralyje	   dalyvaus	   jau	   kurį	   laiką	   nevažiavę	  
sportininkai.	  
	  
Mums	  kortas	  sumaišė	  po	  dviejų	  savaičių	  prasidedantis	  Estijos	  ralis,	  kuris	  yra	  ir	  Latvijos	  ralio	  čempionato	  etapas.	  Dėl	  to,	  bijodami	  sulaužyti	  
techniką,	   negali	   atvykti	   nemažai	   pirmaujančių	   Latvijos	   ir	   Estijos	   sportininkų.	   Jie	   nedrįsta	   rizikuoti,	   nes	   ten	   spręsis	   Estijos	   ir	   Latvijos	  
čempionato	  nugalėtojų	   likimas	   kai	   kuriose	   klasėse.	  Nepaisant	   to,	   Elektrėnuose	  pamatysime	  daug	   labai	   greitų	   lenktynininkų”,	   –	   sako	  R.	  
Čapkauskas.	  

Pirmasis	  ralis,	  kurio	  sostine	  taps	  Elektrėnai,	  bus	  kompaktiškas	  ir	  įdomus	  ne	  tik	  tiems,	  kuriems	  patinka	  ralis.	  Elektrėniškiams	  tai	  bus	  didelė	  
šventė.	  Šeštadienį	  visą	  dieną	  ant	  scenos	  miesto	  centre	  vyks	  įvairių	  kolektyvų	  pasirodymai,	  prie	  ledo	  rūmų	  veiks	  mugė.	  Vakarą	  vainikuos	  
puikus	  koncertas	  ir	  fejerverkas.	  
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Mes	  labai	  džiaugiamės,	  kad	  ir	  Elektrėnai	  nuo	  šiol	  turi	  savo	  miesto	  vardo	  ralį.	  Šiais	  metais	  miestas	  švenčia	  55	  metų	  jubiliejų	  ir	  mes	  tikimės,	  
kad	   nuo	   šiol	   Elektrėnai	   kasmet	   turės	   savo	   vardo	   ralį“,	   –	   spaudos	   konferencijos	   metu	   sakė	   Elektrėnų	   savivaldybės	   meras	   Kęstutis	  
Vaitukaitis.	  

Šiais	  metais	  ralį	  remia	  didelė	  tarptautinė	  kompanija	  DHL.	  Ši	  kompanija	  yra	  labai	  aktyvus	  automobilių	  sporto	  renginių	  rėmėjas	  užsienyje,	  
bet	  Lietuvoje	  ji	  iki	  šiol	  nerėmė	  lenktynių.	  

„Mūsų	   kompanija	   remia	   daugybę	   automobilių	   sporto	   lenktynių,	   įskaitant	   ir	   „Formulę	   1“.	   Tačiau	   Lietuvoje	   iki	   šiol	   mes	   rėmėme	   tik	  
„Čapkauskas	  Racing“	  komandą.	  Šis	  ralis	  mums	  yra	  pirmas	  ir	  jeigu	  jis	  pasiseks,	  mes	  su	  Ramūnu	  Čapkausku	  planuojame	  pasirašyti	  ilgalaikį	  
kontraktą	   ir	   remti	   Elektrėnuose	   vykstančias	   ralio	   lenktynes“,	   –	   sakė	   spaudos	   konferencijoje	   apsilankęs	   „DHL	   Lietuva“	   generalinis	  
direktorius	  Mindaugas	  Pivoriūnas.	  

Tuo	  tarpu	  LASF	  prezidentas	  Romas	  Austinskas	  spaudos	  konferencijoje	  palinkėjo	  organizatoriams	  ištvermės	  ir	  išreiškė	  viltį,	  kad	  šis	  ralis	  
taps	  dar	  vienomis	  puikiai	  Lietuvą	  reprezentuojančiomis	  lenktynėmis.	  „Puiku,	  kad	  ralis	  yra	  toks	  kompaktiškas	  ir	  vyks	  tik	  vieną	  dieną.	  Tai	  
leidžia	  sutaupyti	  nemažai	  lėšų	  tiek	  lenktynių	  žiūrovams,	  tiek	  ir	  dalyviams“,	  –	  sakė	  R.	  Austinskas.	  

Pirmasis	  Elektrėnuose	  vyksiantis	  ralis	  –	  tai	  8	  greičio	  ruožai,	  kurie	  vyks	  šeštadienį,	  rugsėjo	  12	  dieną.	  Visi	  jie	  išdėstyti	  labai	  kompaktiškai	  ir	  
vienas	   nuo	   kito	   nutolę	   nedaug.	  Dėl	   to	   ralio	   entuziastai	   turės	   galimybę	   pamatyti	   kone	   visus	   greičio	   ruožus.	   Ralio	   greičio	   ruožai	   puikiai	  
žinomi	  sirgaliams	  ir	  lenktynininkams	  bei	  įvardijami	  kaip	  legendiniai.	  Šiuos	  greičio	  ruožus	  lenktynininkai	  puikiai	  žino,	  nes	  juose	  vykdavo	  
įvairūs	  raliai	  kone	  nuo	  lietuviško	  ralio	  ištakų.	  

Tiems,	  kas	  domisi	   ralio	   technika	   ir	  mėgsta	  stebėti,	  kaip	  dirba	  komandos,	   taip	  pat	  bus	  kur	  akis	  paganyti.	  Serviso	  zona	   įsikurs	  Elektrėnų	  
miesto	   centre,	   į	   kurią	   visi	   lenktynių	  dalyviai	   važiuos	  net	   keturis	   kartus.	  Tad	   serviso	   zonoje	  darbas	  virs	  praktiškai	  be	   sustojimo	  –	   vieni	  
lenktynininkai	  keis	  kitus.	  

„Svarbiausia	  yra	  tai,	  kad	  šis	  renginys	  yra	  visiškai	  nemokamas.	  Mūsų	  tikslas	  padaryti	  tokias	  lenktynes,	  po	  kurių	  patenkinti	  ir	  laimingi	  būtų	  
visi:	  tiek	  lenktynininkai,	  tiek	  žiūrovai,	  tiek	  ir	  miestelėnai“,	  –	  ambicijų	  padaryti	  šventę	  visiems	  neslepia	  Ramūnas	  Čapkauskas.	  

Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/lietuvoje-‐debiutuoja-‐dhl-‐rally-‐elektrenai-‐2015-‐ralis.d?id=68934476|	  
http://n40.lt/portfolio-‐item/lietuvoje-‐debiutuoja-‐dhl-‐rally-‐elektrenai-‐2015-‐ralis/	  
http://lzinios.lt/lzinios/Sportas/-‐dhl-‐rally-‐elektrenai-‐2015-‐organizatoriai-‐laukia-‐per-‐pussimcio-‐dalyviu/208476	  
http://automanas.tv3.lt/dhl-‐rally-‐elektrenai-‐2015-‐organizatoriai-‐laukia-‐per-‐pussimcio-‐dalyviu	  
http://www.98.lt/elektrenu-‐ralis-‐2015-‐po-‐spaudos-‐konferencijos	  
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Brangiausia	  lenktynių	  trasa	  Baltijos	  šalyse	  
2015-‐09-‐09	  
	  
Rugsėjo	   12	   dieną	   Kačerginės	   „Nemuno	   žiedo“	   lenktynių	   trasoje	   vyks	   finalinis	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   šių	   metų	   sezono	   etapas.	  
Daugiau	  nei	  šimtas	  dalyvių	  atvyksta	  į	  vienintelę	  Lietuvoje	  žiedinių	  lenktynių	  trasą,	  kuri,	  dėka	  šių	  lenktynių	  organizatorių,	  tapo	  
truputį	  saugesne.	  
	  
„Jau	  septintus	  metus	  šioje	  trasoje	  organizuojame	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  lenktynes.	  Po	  dvi	  varžybas	  metuose,	  vadinasi	  –	  tai	  jau	  keturioliktas	  
kartas.	  Po	  kiekvienų	  varžybų	  mus	  aplanko	  dvejopi	  jausmai.	  Viena	  vertus,	  organizuoti	  varžybas	  mums	  čia	  labai	  patinka	  –	  susirenka	  labai	  
daug	   dalyvių,	   daug	   žiūrovų,	   renginys	   būna	   labai	   smagus.	   Kita	   vertus,	   visuomet	   susiduriame	   su	   nesuprantamais	   „Nemuno	   žiedas“	  
vadovybės	  veiksmais“,	  –	  organizatorių	  pranešime	  sako	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  organizatorius	  Giedrius	  Čenkus.	  
	  
	  Pasak	   G.Čenkaus,	   varžybų	   organizatoriams	   „Nemuno	   žiedas“	   yra	   pati	   brangiausia	   trasa	   Baltijos	   šalyse.	   Nors	   kainorašiuose	   nurodoma	  
bazinė	  trasos	  nuomos	  kaina	  yra	  protinga,	  šiam	  renginiui	  taikoma	  kainodara	  už	  trasos	  nuomą,	  papildomas	  paslaugas	  ir	  baudas	  kelis	  sykius	  
viršija	  kainoraštyje	  nurodomą	  skaičių.	  
	  
„Reikia	   suprasti,	   kad,	   tarkime,	   Latvijos	   „Bikernieki“	   ir	   Estijos	   „auto24	   Ring“	   bazinės	   nuomos	   kainos	   yra	   panašios,	   tačiau	   norint	   čia	  
organizuoti	   varžybas,	   jokių	  papildomų	  paslaugų	  pirkti	   nereikia	   –	   trasos	   yra	   visiškai	   paruoštos	   lenktynėms.	  Tuo	   tarpu	   „Nemuno	   žiedo“	  
trasoje	  prieš	  kiekvienas	  varžybas	  reikia	  ieškoti	  papildomos	  įrangos,	  nuomotis	  tvorą,	  dažyti	  linijas,	  derėtis	  su	  trasos	  vadovais	  dėl	  dalykų,	  
kuriuos	  mes	   laikome	   trasos	   dalimi.	  Mūsų	   organizatorių	   komanda	   šį	   kelių	   savaičių	   periodą	   prieš	   kiekvienas	   varžybas	   vadina	   „statome	  
trasą“	  dienomis“,	  –	  pasakoja	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  organizatorius.	  
	  
Pagaliau	  gavo	  leidimą	  prisidėti	  
	  
„Kiekvienais	  metais	  „Nemuno	  žiedo“	  direktoriui	  siūlome	  savo	  pagalbą	  –	  vietoje	  mums	  nepatinkančių	  papildomų	  paslaugų	  apmokestinimo,	  
siūlome	   savo	   pagalbą	   didinant	   trasos	   saugumą	   –	   investicijas	   trasai.	   Šie	   mūsų	   pasiūlymai	   nebuvo	   išgirsti.	   Bet	   šiais	   metais	   pagaliau	  
pasiekėme	   savo	   –	   po	   bendro	   susitikimo	   su	   trasą	   valdančio	   Kūno	   kultūros	   ir	   sporto	   departamento	   direktoriumi	   Edžiu	   Urbanavičiumi,	  
naujuoju	   LASF	   prezidentu	   Romu	   Austinsku	   ir	   VŠĮ	   „Nemuno	   žiedas“	   direktoriumi	   Arūnu	   Samochinu	   radome	   sprendimą	   ir	  mums	   buvo	  
leista	  prisidėti	  prie	  trasos	  saugumo“,	  –	  sako	  G.Čenkus.	  
	  
Populiarių	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   varžybų	   organizatorių	   indėlis	   –	   pavojingoje	   trasos	   vietoje	   žiūrovus	   ir	   dalyvius	   nuo	   rimtų	   incidentų	  
saugantis	  92	  metrų	  ilgio	  dviejų	  sijų	  aukščio	  atitvaras.	  Po,	  vadinamo	  „Makūškės“	  posūkio,	  itin	  greitoje	  atkarpoje	  kadaise	  atitvaras	  buvo,	  bet	  
dėl	  kažkokių	  priežasčių	  vėliau	  jis	  buvo	  panaikintas.	  Šioje	  vietoje	  pasiekiamas	  apie	  180	  km/h	  greitis.	  
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„Ši	  vieta,	  mūsų	  ir	  LASF	  SVO	  komiteto	  pirmininko	  Remigijaus	  Antanavičiaus	  nuomone,	  yra	  labai	  pavojinga	  žiūrovams.	  Vos	  už	  20	  metrų	  yra	  
kelias,	  kuriuo	  vaikšto	  žiūrovai	  ir	  stato	  automobilius.	  Mūsų	  statomas	  atitvaras	  visų	  pirma	  apsaugos	  juos,	  o	  tuo	  pačiu	  ir	  lenktynininkus	  nuo	  
rimtų	  incidentų“,	  –	  sako	  Giedrius	  Čenkus.	  
	  
Stato	  patyrę	  specialistai	  
	  
Statybos	   darbams	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   organizatoriai	   pasitelkė	   VĮ	   „Automagistralė“	   komandą.	   Šios	   įmonės	   vadovas	   Vladislovas	   Molis	  
teigiamai	   įvertino	   norą	   padidinti	   saugumą	   vienintelėje	   žiedinių	   lenktynių	   trasoje	   Lietuvoje	   ir	   suteikė	   visą	   reikalingą	   pagalbą.	  
	  
„Tai	   tėra	   tik	   92	   metrai	   atitvaro,	   bet	   tegul	   jie	   tampa	   simboliu,	   kad	   labai	   norint	   –	   galima	   pasiekti	   rezultatą.	   Dirbdami	   kartu	   su	   LASF	  
prezidentu,	  žiedo	  komiteto	  pirmininku	  Rimvydu	  Agurkiu	  ir	  kitais	  žmonėmis,	  pasiekėme,	  kad	  tie	  92	  metrai	  tapo	  saugesniais.	  Ačiū	  jiems.	  Jei	  
mums	   bus	   leidžiama,	   ketiname	   ir	   toliau	   prisidėti	   prie	   trasos	   tobulinimo	   darbų“,	   –	   sako	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   organizatorius.	  
	  
Kaip	  1973-‐aisiais,	  taip	  ir	  dabar	  
	  
Šie	  atitvarai	   lenktynių	  trasoje	  buvo	  įrengti	  vos	  per	  tris	  dienas.	  Būrys	  patyrusių	  darbuotojų	  greitai	  perprato	  lenktynių	  trasos	  specifiką	  ir	  
įrengė	  dviejų	   juostų	   ir	  beveik	  šimto	  metrų	  atitvarus,	  kurie	  apsaugos	   ir	  žiūrovus,	   ir	  automobiliais	   lenktyniaujančius	  varžybų	  dalyvius,	   ir	  
motociklininkus.	   Beje,	   šiems	   darbams	   vadovaujantis	   VĮ	   „Automagistralė“	  meistrijos	   vadovas	   Klemensas	  Mereckas	   pasakoja,	   kad	   tai	   ne	  
pirmas	  kartas,	  kai	  jis	  dirba	  „Nemuno	  žiedo“	  trasoje.	  
	  
„Man	   smagu	   čia	   sugrįžti	   po	   daug	   metų.	   Dar	   būdamas	   studentas	   1973	   metais	   prisidėjau	   prie	   senosios	   trasos	   statymo	   darbų.	   Buvau	  
praktikantas,	   tais	  metais	   nuo	   gegužės	   iki	   spalio	   dirbome	   čia	   –	   statėme	   tuo	  metu	   pirmą	   trasą	   Lietuvoje.	  Mačiau	   kaip	   vyksta	   pirmosios	  
lenktynės“,	  –	  pasakoja	  K.Mereckas.	  
	  
Specialistas	  priduria,	  kad	  ir	  plika	  akimi	  matosi,	  jog	  trasai	  reikalingos	  investicijos,	  modernesni	  saugumo	  sprendimai	  bei	  didesnis	  dėmesys.	  
	  
Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/brangiausia-‐lenktyniu-‐trasa-‐baltijos-‐salyse.d?id=68951474	  
http://automanas.tv3.lt/autoplius-‐fast-‐lap-‐stato-‐nemuno-‐ziedo-‐trasa	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/autoplius-‐fast-‐lap-‐prisidejo-‐gerinant-‐nemuno-‐ziedo-‐trasos-‐sauguma-‐25-‐526865	  
http://automanas.autogidas.lt/autoplius-‐fast-‐lap-‐stato-‐nemuno-‐ziedo-‐trasa	  
http://www.98.lt/nemuno-‐ziedo-‐trasoje-‐irenge-‐nauja-‐atitvara	  
http://www.japanclub.lt/09/Autoplius-‐Fast-‐Lap-‐prisidejo-‐gerinant-‐Nemuno-‐ziedo-‐trasos-‐saugum/	  
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Medikai	  gelbės	  lenktynininkus	  
Komunikacinis	  pranešimas	  
2015-‐09-‐14	  
	  
Jau	  9-‐tą	  kartą	  vykstančiose	  Greitosios	  medicininės	  pagalbos	  (GMP)	  ekipažų	  varžybose	  šiemet	  dalyvių	  lauks	  naujovė	  –	  medikai	  
kvalifikaciją	  kels	  inscenizuotose	  situacijose	  gelbėdami	  lenktyninių	  automobilių	  pilotus	  ir	  šturmanus.	  
	  
Svarbiausia	  –	  didinti	  praktinius	  įgūdžius	  
	  
Rugsėjo	  18-‐tą	  dieną	  Dubingiuose	  Lietuvos	  greitosios	  medicinos	  pagalbos	  įstaigų	  asociacijos	  rengiamose	  varžybose	  šiemet	  dalyvių	  laukia	  
nauji	   išbandymai	   –	   iš	   sudėtingų	   situacijų	   teks	   vaduoti	   ir	   gyvybes	   gelbėti	   lenktynininkams.	   Medikai	   treniruosis	   naudodami	   Benedikto	  
Vanago	  komandos	  „General	  Financing	  –	  Autopaslauga	  by	  Pitlane“	  „Subaru	  Impreza	  WRC“	  ir	  vyrų	  autoklubo	  „N40“	  „Mitsubishi	  Evolution	  X“	  
bei	  „Renault	  Clio	  Sport“	  varžyboms	  suteiktus	  sportinius	  automobilius.	  
	  
Pasak	  Lietuvos	  automobilių	  sporto	  federacijos	  prezidento	  Romo	  Austinsko,	  šis	  dviejų	  įstaigų	  bendradarbiavimas	  ženkliai	  pakels	  saugumo	  
ir	  kokybiškos	  bei	  greitos	  medicininės	  pagalbos	  suteikimo	  lygį	  į	  avariją	  patekusiems	  sportininkams.	  
	  
„Kiekvienose	  automobilių	  sporto	  varžybose	  budi	  GMP	  ekipažas,	  kuris	  suteikia	  pirmąją	  medicininę	  pagalbą,	  ištikus	  nelaimei.	  Visgi,	  darbas	  
lenktynių	  trasoje	  skiriasi	  nuo	  įprasto	  darbo	  kasdieninėse	  situacijose.	  Lenktynininkų	  šalmai	  yra	  kitokie	  nei,	  pavyzdžiui,	  gatvėje	  sutinkamų	  
motociklininkų.	   Taip	   pat	   lenktynininkus	   vaduoti	   iš	   sportinio	   automobilio	   reikia	   naudojant	   visiškai	   kitokią	   metodiką,	   nei	   tai	   darant	   iš	  
įprastų	   automobilių	   –	   čia	  medikai	   susiduria	   su	   sportininkus	   saugančiais	   apsauginiais	   rėmais,	   kitokia	   saugos	   diržų	   sistema	  bei	   „Hansa“	  
galvos	  apsaugos	  sistema,	  sportiniais	  kostiumais	   ir	  t.t.	  Tad	  LASF	  labai	  džiaugiasi	  galėdama	  prisidėti	  prie	  šio	  renginio	  ir	  taip	  padėti	  mūsų	  
medikams	  kelti	  savo	  kompetenciją	  bei	  užtikrinti	  didesnį	  saugumą	  trasose“,	  -‐	  džiaugiasi	  LASF	  prezidentas	  R.	  Austinskas.	  
	  
LASF	  saugaus	  varžybų	  organizavimo	  komiteto	  (SVO)	  narys,	  gydytojas	  Vidmantas	  Eigėlis,	  teigia,	  kad	  medikams	  trūksta	  praktinių	  įgūdžių.	  
	  
„Medikams	  labiausiai	  trūksta	  praktinių	  užsiėmimų.	  Pasirengta	  yra	  teoriniame	  lygmenyje.	  Taip	  yra	  todėl,	  kad	  medikų	  komandų	  yra	  tikrai	  
daug,	  vyksta	  jų	  rotacija,	  todėl	  tas	  pats	  ekipažas	  į	  varžybas	  atvažiuoja	  kartą	  per	  metus,	  o	  kartais	  net	  ir	  rečiau.	  Natūralu,	  kad	  įgūdžius	  reikia	  
nuolat	  lavinti,	  norint	  nepasimesti	  ekstremalioje	  situacijoje”,	  -‐	  sako	  jis.	  
	  
SVO	   komiteto	   nario	   teigimu,	   šiandieniniame	   automobilių	   sporte	   sudėtingos	   traumos	   pasitaiko	   retai,	   tačiau	   medikai	   turi	   būti	   visada	  
pasiruošę.	  
	  
„Tai	   automobilių	   sportas,	   todėl	   natūralu,	   kad	   traumų	   būna.	   Tačiau	   jos	   dažniausiai	   nesunkios,	   rečiau	   pasitaiko	   ir	   galūnių	   lūžiai,	   galvos	  
smegenų	  sukrėtimai,	  uždaros	  stuburo	  traumos,	  sumušimai	  bei	  akių	  traumos,	  kurios	  patiriamos	  verčiantis	  automobiliui	  ir	  į	  veidą	  pažirus	  
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stiklams	   ir	   pabirus	   smėliui.	   Sunkių	   traumų	   paskutinius	   dvejus	   metus	   nebuvo.	   Sportininkai	   patys	   išlipa	   iš	   automobilių,	   o	   tada	   jiems	  
suteikiama	  pagalba”,	  -‐	  dėsto	  V.	  Eigėlis.	  
	  
Varžybos	  –	  abipusė	  nauda	  
	  
GMP	   įstaigų	   asociacijos	   pirmininko	   Nerijaus	   Mikelionio	   teigimu,	   LASF	   bendradarbiavimas	   ir	   trijų	   sportinių	   automobilių	   atvežimas	   į	  
varžybas	  duos	  labai	  daug	  naudos	  ir	  naujos	  patirties	  varžybų	  dalyviams.	  
	  
„Mes	   kiekvienais	  metais	   stengiamės	   savo	  dalyviams	   sugalvoti	   naujų	   užduočių.	   Šiemet	   bendradarbiaujame	   su	   Lietuvos	   krašto	   apsaugos	  
ministerija	  bei	  LASF.	  Esame	   labai	  dėkingi	   šioms	   įstaigoms	  už	   jų	   suteiktą	  galimybę	   treniruotis	  neįprastose	  situacijose,	   jas	   išanalizuoti	   ir	  
taip	  įgauti	  labai	  vertingos	  patirties.	  Tai	  didelė	  abipusė	  nauda“,	  -‐	  sako	  N.	  Mikelionis.	  
	  
N.	  Mikelionio	  teigimu,	  medikai	  labai	  atsakingai	  žiūri	  į	  šias	  varžybas	  ir	  joms	  ruošiasi	  išties	  intensyviai.	  
	  
„Į	   varžybas	   atvažiuoja	   medikų	   komandos	   iš	   visos	   Lietuvos.	   Čia	   jie	   susiduria	   su	   labai	   įvairiomis	   užduotimis,	   kurioms	   ruošiasi	   labai	  
atsakingai	   iki	   pat	   varžybų	   pradžios.	   Medikai	   treniruojasi	   veikti	   standartinėse	   gimdymo,	   gaivinimo,	   trauminėse	   ar	   reanimacinėse	  
situacijose.	  Kitokios	  užduotys	  yra	  keliamos	  vairuotojams	  paramedikams.	  Kiekvienais	  metais	  būna	  vis	  kažkas	  naujo,	   todėl	  visų	  užduočių	  
nežinau	  net	  ir	  aš.	  	  
	  
Visgi,	   tai	   mums	   labai	   svarbus	   renginys,	   kurio	   metu	   keliame	   kompetenciją,	   bendraujame	   su	   kolegomis,	   o	   galiausiai	   savo	   entuziazmu	  
užkrečiame	  kitus	   gydytojus	  prisijungti	   prie	  mūsų.	  Taip	  pat	  mūsų	  komandos	   vyksta	   ir	   į	   panašias	   varžybas	  Lenkijoje,	   Čekijoje,	   Latvijoje,	  
Austrijoje	   ir	   kitose	   šalyse.	   Tad	   įgauname	   ir	   tarptautinės	   patirties“,	   -‐	   varžybų	   naudą	   pristato	   GMP	   įstaigų	   asociacijos	   pirmininkas	   N.	  
Mikelionis.	  
	  
Pirmą	  kartą	  Greitosios	  medicininės	  pagalbos	  medikų	  ekipažų	  varžybos	  įvyko	  2007	  m.	  	  
	  
Internetas:	  
http://n40.lt/greitosios-‐medicinines-‐pagalbos-‐zaidynes-‐ir-‐sportiniai-‐automobiliai/	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/medikai-‐mokysis-‐gelbeti-‐lenktynininkus-‐25-‐527778	  
http://www.auto-‐bild.lt/2015/09/medikai-‐gelbes-‐lenktynininkus/	  
http://automanas.tv3.lt/greitosios-‐medicinines-‐pagalbos-‐zaidynes-‐ir-‐sportiniai-‐automobiliai	  
http://www.selonija.lt/2015/09/14/medikai-‐gelbes-‐lenktynininkus/	  
http://www.sportas.info/naujienos/28643-‐medikai_gelbes_lenktynininkus.html	  
http://www.98.lt/medikai-‐mokesi-‐kaip-‐gelbeti-‐autosporte-‐avarija-‐patyrusius-‐sportininkus	  
http://sportolaikas.lt/medikai-‐gelbes-‐lenktynininkus/	  
http://www.japanclub.lt/09/edikai-‐mokysis-‐gelbeti-‐lenktynininku/	  
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http://m.alfa.lt/straipsnis/49908153/medikai-‐gelbes-‐lenktynininkus?p=1	  
http://automanas.autogidas.lt/greitosios-‐medicinines-‐pagalbos-‐zaidynes-‐ir-‐sportiniai-‐automobiliai	  
	  
	  

Kačerginės	  „juodosios	  skylės“	  trileriai	  
2015-‐09-‐17	  
	  
Sakyčiau,	   Lietuvoje	   yra	   trys	   statiniai,	   kuriuos	   drąsiai	   galime	   vadinti	   tautos	   gėda.	   Tai	   –	   nacionaliniu	   kažin	   kodėl	   vadinamo	  
pradėto	  statyti	  stadiono	  griuvėsiai	  šalia	  prabanga	  spindinčio	  Vilniaus	  „Akropolio“,	  griūvantys	  sostinės	  Koncertų	  ir	  sporto	  rūmai	  
bei	  žiedinėms	  lenktynėms	  skirta	  „Nemuno	  žiedo“	  trasa	  netoli	  Kačerginės	  miestelio	  Kauno	  rajone.	  	  	  
	  
Visi	  objektai	  statyti	  arba	   jų	  pamatai	  padėti	  dar	  sovietiniais	   laikais,	  kartu	   jie	  ant	  savo	  kupros	  tempia	  ir	  patį	   juodžiausią	  okupacinių	   laikų	  
palikimą.	  	  
	  
Ne	   paskutinį	   vaidmenį	   čia,	   matyt,	   vaidina	   ir	   faktas,	   kad	   atkūrus	   nepriklausomybę	   „Nemuno	   žiedui“	   ilgai	   vadovavo	   arba	   to	   paties	  
pavadinimo	  viešajai	  įstaigai	  lėšas	  seikėjo	  grupė	  „draugų“	  iš	  sovietinės	  nomenklatūros.	  Žiniasklaidoje	  ne	  kartą	  ir	  ne	  du	  jie	  buvo	  siejami	  ir	  
su	  socialdemokratais	  virtusių	  buvusių	  komunistų	  viršūnėlėmis,	  ir	  net	  asmeniškai	  su	  jų	  buvusiu	  lyderiu	  Algirdu	  Brazausku,	  ir	  su	  „Vilniaus	  
brigada“.	  Ir	  kvailam	  aišku,	  kad	  be	  „stogo“	  pačiuose	  aukščiausiuose	  valdžios	  sluoksniuose	  bei	  galbūt	  tarp	  mafijos	  bosų,	  kažin	  ar	  „Nemuno	  
žiedo“	  vadovybė	  būtų	  galėjusi	  ištisus	  du	  dešimtmečius	  netrukdoma	  "tratinti"	  trasai	  skirtus	  valstybės	  milijonus.	  	  
	  
Galimos	   aferos	   kontūrai	   ryškėja	   tik	   dabar.	   Kauno	   apygardos	   teisme	   nagrinėjama	   byla,	   kurioje	   buvęs	   VšĮ	   „Nemuno	   žiedas“	   direktorius	  
Eduardas	   Jakas	   kaltinamas	   pasisavinęs	   nei	   daug,	   nei	   mažai	   -‐	   10,9	   mln.	   litų	   (3,16	   mln.	   eurų).	   Vienas!	   61	   metų	   sulaukęs	   kaunietis	  
vienintelėje	   šalies	   žiedinių	   lenktynių	   trasoje	   karaliavo	   dešimtmetį	   –	   nuo	   2001	   iki	   2011	  metų,	   bet	   tuomet	   kažin	   kodėl	   niekas	   jo	   galbūt	  
neteisėtos	  veiklos	  nepastebėjo,	  tarsi	  žmogus	  būtų	  švaistęsis	  ne	  milijonais,	  o	  saldainių	  popierėliais.	  Automobilių	  sporto	  veteranas	  taip	  pat	  
kaltinamas	   dokumentų	   klastojimu,	   apgaulingu	   buhalterinės	   apskaitos	   tvarkymu	   ir	   sukčiavimu.	   Jei	   teisme	   E.	   Jako	   kaltė	   bus	   įrodyta,	  
buvusiam	  viešosios	  įstaigos	  vadovui	  belangėje	  gali	  tekti	  praleisti	  iki	  dešimties	  metų.	  	  
	  
Tvirtinama,	  jog	  besaikio	  pinigų	  "tratinimo"	  laikotarpis	  daug	  lėmė,	  kad	  dar	  1961	  metais	  pradėta	  tiesti	  Kačerginės	  trasa	  ir	  šiandien	  neturi	  
Tarptautinės	  automobilių	  federacijos	  (FIA)	  licencijos,	  nors	  joje	  vyksta	  Lietuvos	  bei	  Baltijos	  žiedinių	  lenktynių	  čempionatų	  etapai.	  Ir	  negali	  
turėti,	   nes	   neatitinka	   nė	   žemiausio	   –	   penkto	   –	   lygio	   standartų.	   „Tokia	   trasa,	   kokia	   yra	   šiandien,	   mirtinai	   pavojinga	   bet	   kuriam	  
važiuojančiajam,	   ypač	   motociklais	   lenktyniaujantiems	   sportininkams“,	   -‐	   tiesiai	   šviesiai	   didžiausio	   Baltijos	   šalyse	   žiedo	   būklę	   įvertino	  
Lietuvos	  automobilių	  sporto	  federacijos	  (LASF)	  saugaus	  varžybų	  organizavimo	  komiteto	  pirmininkas	  Remigijus	  Antanavičius.	  	  
	  
Dabartiniai	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“,	  LASF,	  Kūno	  kultūros	  ir	  sporto	  departamento	  vadovai	  tvirtina	  pavydžiai	  žvelgiantys	  į	  Estiją,	  kurioje	  šalia	  
Pernu	   kurorto	   veikia	   vos	   per	   porą	  metų	   pastatyta	  moderni	   trečios	   FIA	   kategorijos	   trasa	   –	   keliais	   metrais	   platesnė,	   turinti	   erdvesnes	  
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saugos	   zonas	   ir	   kokybiškesnę	   kelio	   dangą,	   atitinkanti	   gana	   aukštą	   trečios	   kategorijos	   lygio	   standartą.	   Prieš	   metus	   savo	   „Bikernieki“	  
atnaujino	  latviai,	  todėl	  ir	  šioje	  trasoje	  varžybos	  vyksta	  saugiai,	  laikantis	  tarptautinių	  standartų.	  	  
	  
Kruta	   ir	   lietuviai.	   Bent	   jau	   taip	   gali	   atrodyti	   žvelgiant	   iš	   šalies	   į	   pastarųjų	  mėnesių	   įvykius.	   Tarkime,	   neseniai	   suburta	   automobilių	   ir	  
motociklų	  sporto	  atstovų	  bendruomenė,	  kuri	   skelbiasi	  gelbėsianti	  griūvantį	   „Nemuno	  žiedą“.	  Apie	   trasos	   išsaugojimo	  planus,	  kurie	   taip	  
niekada	   ir	  nebuvo	   įgyvendinti	   iki	  galo,	  per	  pastaruosius	  dešimt	  metų	   jau	  esu	  girdėjęs	  ne	  kartą,	   todėl	  velniškai	   įdomu	  buvo	  pasidomėti,	  
kaip	  gelbėjimo	  operacija	  atrodys	  šįkart.	  	  
	  
Neseniai	  vykusiame	  ką	  tik	  "iškeptos"	  bendruomenės	  susirinkime	  rėžtos	  kalbos	  atskleidė,	  sakyčiau,	  ir	  tikruosius	  gelbėtojų	  ketinimus.	  Buvo	  
aiškinama,	   kad	   norint	   išplėtoti	   „Nemuno	   žiedą“	   ir	   aplinkinę	   infrastruktūrą,	   reikėtų	   rasti	   maždaug	   10	   mln.	   eurų.	   Bet	   svajoti	   apie	  
investicijas,	  didesnio	  masto	  tarptautinius	  renginius	  ar	  naujų	  automobilių	  bandymus	  Kačerginėje	  esą	  bus	  galima	  tik	  nukirpus	  maždaug	  3,5	  
mln.	  eurų	  skolų	  šleifą.	  Skolų,	  kurių	  dauguma	  atsirado	  viešąją	  įstaigą	  vienasmeniškai	  valdant	  E.	  Jakui.	  	  
	  
Nebuvo	  pamiršta	  paminėti,	  kad	  iš	  didžiulės	  skolos	  šimtas	  tūkstančių	  jau	  atiduota.	  Privatiems	  asmenims,	  kurių,	  kaip	  įtariu,	  bijoma.	  Tačiau	  
didžioji	  skolos	  suma	  tenka	  Valstybinei	  mokesčių	  inspekcijai	  (VMI),	  tik	  jos,	  regis,	  nesibaiminama.	  Ir	  vėl	  –	  nors	  to	  garsiai	  nebuvo	  pasakyta,	  
mintis	  aiški:	  jei	  VMI,	  t.	  y.	  valstybė,	  nurašys	  skolas,	  tada	  ir	  „Nemuno	  žiedas“	  sužydės.	  Kaip	  sakoma,	  suknelė	  –	  nauja,	  melodija	  –	  sena.	  	  
	  
Sutinku,	  dėl	  "rožinės"	  ateities	  valstybė	  skolą	  gal	  ir	  gali	  sumažinti	  arba	  net	  nurašyti.	  Tačiau	  ar	  tikrai	  sulauksime	  išsvajotų	  „rožinių“	  laikų?	  
Pirmiausia	  abejoti	  verčia	  tai,	  kad	  labai	  uždaroje	  ir	  kompaktiškoje	  automobilių	  bei	  motociklų	  sporto	  bendruomenėje	  -‐	  tie	  patys	  seni	  veidai.	  
Neatmestina,	  kad	  jų	  įtaka	  irgi	  nė	  per	  nago	  juodymą	  nesumenko.	  Kur	  garantija,	  kad	  valstybei	  nurašius	  skolas	  ir	  pravėrus	  piniginę	  naujoms	  
investicijoms,	  kaip	  senais	  gerais	  laikais	  statyboms	  ir	  rekonstrukcijai	  bus	  panaudota	  tik	  dalis	  lėšų,	  o	  kitos	  nenukeliaus	  į	  privačias	  kišenes?	  	  
	  
Pasitikėjimo	  neprideda	  ir	  tai,	  kad,	  mano	  įsitikinimu,	  taip	  ir	  liko	  iki	  galo	  neįvertinta	  „Nemuno	  žiedui“	  skirtų	  milijonų	  iššvaistymo	  epopėja.	  
Regis,	  E.	  Jakas	  joje	  tėra	  atpirkimo	  ožys.	  Kaltinimai	  dėl	  valstybės	  milijonų	  iššvaistymo	  nepareikšti	  nė	  vienam	  2001-‐2010	  metais	  "Nemuno	  
žiedo"	  veiklą	  kuravusių	  Kūno	  kultūros	  ir	  sporto	  departamento	  vadovų	  –	  nei	  Vytui	  Nėniui,	  nei	  Algirdui	  Raslanui,	  nei	  Ritui	  Vaiginui.	  Ar	  vėl	  
nesirengiama	  kartoti	  istorijos,	  kai	  teisiamųjų	  suole	  atsidurs	  paprastas	  "raguotasis",	  o	  galima	  nauda	  liks	  šešėliams?	  
	  
Inernetas:	  
http://lzinios.lt/lzinios/komentarai/kacergines-‐juodosios-‐skyles-‐trileriai/208999	  
	  

Kaune	  prasidėjo	  batalijos	  dėl	  Prezidentės	  taurės	  
2015-‐09-‐18	  
Penktadienį,	   rugsėjo	   18-‐ąją,	   Kauno	   Rotušės	   aikštėje	   duotas	   startas	   tradiciniam	   raliui	   „Aplink	   Lietuvą	   2015“,	   kurį	   nuo	   pat	  
pradžių	  rengia	  Lietuvos	  automobilių	  klubas	  (LAK)	  ir	  kurio	  dalyviai	  varžosi	  dėl	  garbingiausio	  šių	  lenktynių	  trofėjaus	  –	  Lietuvos	  
Respublikos	  Prezidentės	  Dalios	  Grybauskaitės	  taurės.	  
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Sekmadienį	  ralio	  finiše	  sostinės	  S.	  Daukanto	  aikštėje	  ji	  bus	  įteikta	  bendrosios	  automobilių	  įskaitos	  absoliutiems	  nugalėtojams.	  	  
	  
Šiemetinis	   ralis	   kartu	   yra	   ir	   Lietuvos	   automobilininkų	   sąjungos	   rengiamų	   „LAS	   taurės	   2015“	   lenktynių	   šeštojo	   etapo	   varžybos.	   Raliai	  
„Aplink	  Lietuvą“	  -‐	  seniausios	  automobilių	  lenktynės	  šalyje.	  	  
	  
Pirmasis	   toks	   ralis	   surengtas	   1931	  m.	   liepos	   24-‐ąją.	   Šią	   datą	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   federacija	   (LASF)	   laiko	   oficialia	   automobilių	  
sporto	  pradžia	  Lietuvoje.	  Nors	  84	  metų	  renginys	   labai	  solidus	  pagal	  amžių,	   tačiau	  penktadienį	  prasidėjęs	  ralis	  –	  tik	  24-‐asis	   jo	   istorijoje.	  
Prieškaryje	  surengti	  keturi	  raliai	  „Aplink	  Lietuvą“	  -‐1931,	  1932,	  1937	  ir	  1938	  metais,	  o	  atgaivinti	  jie	  buvo	  tik	  1996	  m.,	  -‐	  lygiai	  po	  65	  metų,	  
prabėgusių	  nuo	  pirmojo.	  Tai	  tapo	  įmanoma	  atstačius	  šalies	  nepriklausomybę	  ir	  savo	  veiklą	  atkūrus	  LAK.	  
	  
Lenktynių	  atidarymo	  ceremonijoje	  akcentuota,	  jog	  šiemetinis	  ralis	  „Aplink	  Lietuvą“	  išskirtinis	  tiek	  jo	  rengėjams,	  tiek	  dalyviams,	  nes	  tai	  20-‐
asis	  ralis,	  vykstantis	  be	  pertraukų	  nuo	  pat	  jo	  atgaivinimo	  1996	  m.	  
	  
Šie	   faktai	   buvo	   minimi	   ir	   Lietuvos	   Respublikos	   Prezidentės	   Dalios	   Grybauskaitės	   sveikinime	   lenktynių	   dalyviams,	   renginio	  
organizatoriams	  ir	  žiūrovams,	  kurį,	  palydėtą	  aplodismentais,	  perskaitė	  LAK	  prezidentas	  Rolandas	  Dovidaitis.	  
	  
68	  ekipažų,	  išsirikiavusių	  prie	  ralio	  „Aplink	  Lietuvą	  2015“	  starto	  linijos	  Kauno	  Rotušės	  aikštėje,	  dalyvius	  sveikino	  ir	  linkėjo	  įveikti	  visą	  net	  
1140	  kilometrų	  maršrutą,	   besidriekiantį	   vaizdingiausiomis	  Lietuvos	   vietovėmis	  per	   šalies	  miestus	   ir	  miestelius,	   kaimus	   ir	   gyvenvietes,	  
LAS	  prezidentas	  Rimvydas	  Anusauskas,	  LASF	  tarybos	  narys	  Evaldas	  Torrau,	  Kauno	  mero	  atstovas	  Romualdas	  Rabačius	  ir	  kiti,	  susirinkę	  į	  
starto	  ceremoniją.	  	  
	  
	  Be	  Lietuvos	   lenktynininkų	  ralyje	  dalyvauja	  Vokietijos,	  Didžiosios	  Britanijos	   ir	  Šveicarijos	  sportininkai,	   tarp	  kurių	  savo	  sportinių	  trofėjų	  
kolekcijoje	   jau	   turintys	   Prezidentės	   taurę	   Tomas	   Ramanauskas	   ir	   Vytautas	   Kazeliūnas,	   patyrę	   ralio	   trasų	  meistrai	   Vytis	   Paulikonis	   su	  
Audroniumi	   Gulbinu,	   Andrejus	   Savčenka	   su	   Kęstučiu	   Taškūnu,	   Rimgaudas	   Statnickas	   su	   Rimantu	   Pukėnu,	   Stanislovas	   Aukštkalnis	   su	  
Levonu	  Vitkumi	  ir	  daugelis	  kitų.	  
	  
Šalia	  garbių	  veteranų	  ralio	  rikiuotėje	  daug	  ir	  naujų	  veidų,	  kurie	  ne	  tik	  pratęs	  daugiau	  nei	  aštuonių	  dešimtmečių	  renginio	  tradicijas,	  bet	  ir	  
jas	  praturtins	  naujais	  laimėjimais,	  rasiančiais	  vietos	  ralių	  „Aplink	  Lietuvą“	  metraštyje.	  
	  
Ir	   šiemet	   į	   specialų	   prizą,	   skirtą	   jauniausiajam	   lenktynių	   dalyviui,	   realiai	   pretenduoja	   LAK	   prezidento	   R.	   Dovydaičio	   septyniolikmetis	  
sūnus	  Tadas,	  vairuojantis	  „Subaru	  Impreza“,	  o	  jo	  navigatorius	  Juozas	  Leonavičius	  jau	  perkopė	  61-‐erių	  slenkstį.	  Taigi,	  šis	  ekipažas	  –	  tikras	  
jaunystės	  ir	  patirties	  lydinys.	  
	  
Tik	  metais	  už	  Tadą	  vyresnis	  Plungės	   technologijų	   ir	  verslo	  mokyklos	  komandos	  narys	  Dovydas	  Padgurskis,	  kartu	  su	  savo	   informatikos	  
mokytoju,	  28-‐erių	  šturmanu	  Gediminu	  Stoniu	  tramdantys	  greitą	  ir	  galingą	  „Renault	  Clio	  Sport“.	  
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Aštuoniolikmetis	  Dovydas	  garbingai	  tęsia	  automobilių	  sporto	  entuziastų	  šeimos	  tradicijas,	  kurias	  iš	  tėvo	  Dainiaus	  Padgurskio	  pirmiausia	  
perėmė	  vyresnysis	  sūnus	  Martynas,	  prieš	  keletą	  metų	  stebinęs	  Europą	  ralio-‐kroso	  trasose	  ir	  laimėjęs	  FIA	  prizą,	  skirtą	  jaunajam	  talentui.	  
	  
Dabar	   šeimos	   sportinių	   tradicijų	   estafetė	   –	   Dovydo,	   sėkmingai	   debiutavusio	   keliose	   slalomo	   varžybose,	  mėgėjų	   lenktynėse	   Latvijoje	   ir	  
tarptautiniame	  Press	  ralyje,	  rankose.	  
	  
Po	   iškilmingo	   ralio	   atidarymo	   iš	   Rotušės	   aikštės	   lenktynių	   dalyviai	   pasuko	   į	   Kačerginės	   „Nemuno	   žiedo“	   trasą,	   kurioje	   iškart	   užvirė	  
pirmosios	  sportinės	  batalijos.	  
	  
Iš	   Kačerginės	   ralio	   dalyviai	   per	   Alytų,	  Marijampolę,	   Kazlų	   Rūdą,	   Jurbarką,	   Tauragę,	   Vilkyčius,	   Gargždus	   ir	  Melnragę	   pasieks	   pirmosios	  
nakvynės	  vietą	  Klaipėdoje.	  
	  
Antrosios	  dienos,	  rugsėjo	  19-‐osios,	  kovas	  ralio	  „Aplink	  Lietuvą	  2015“	  dalyviai	  pradės	  netoli	  Plungės	  esančioje,	  prieš	  dešimtmetį	  žemaičių	  
kraštą	   visoje	   Europoje	   garsinusios	   „Žemaitijos“	   trasoje,	   kurioje	   dvejus	  metus	   paeiliui	   rungėsi	   ir	   žymiausi	   Senojo	   žemyno	   automobilių	  
sporto	  meistrai.	   Iš	   čia	   lenktynininkų	  maršrutas	   per	   Telšius	   nusidrieks	   į	   legendinio	   Tado	  Blindos	   Luokę,	  Mažeikius,	   Akmenę	   ir	  Naująją	  
Akmenę.	  	  
	  
Itin	   svetingai	   ralio	   dalyvius	   žada	   pasitikti	   ir	   vienas	   seniausių	   šalies	   miestų	   Žagarė,	   kuri	   šiemet	   paskelbta	   šalies	   kultūros	   sostine.	   Be	  
sportinių	  batalijų	  čia	  ralio	  dalyviai	  galės	  paragauti	  ir	  vietos	  medžiotojų	  žvėrienos	  kepsnių,	  o	  po	  pietų	  vėl	  atnaujins	  kovas	  Joniškio	  žemės	  
ūkio	  mokyklos	   autodrome,	   iš	   kurio	  per	  Meškuičius,	   Šiaulius,	  Raudondvarį,	  Kupiškį,	  Anykščius,	  Ukmergę	   suks	   link	   šalies	   sostinės,	   kurią	  
pasieks	  tik	  vėlyvą	  šeštadienio	  naktį.	  
	  
Sekmadienio,	  trečiosios	  varžybų	  dienos	  rytą,	  ralio	  dalyvių	  dar	  laukia	  slalomo	  varžybos,	  po	  kurių	  ir	  paaiškės	  ralio	  „Aplink	  Lietuvą	  2015“	  
nugalėtojai	  ir	  prizininkai.	  
	  
Be	  svarbiausiojo	  trofėjaus	  nugalėtojų	  ir	  prizininkų	  laukia	  Lietuvos	  Respublikos	  Socialinės	  apsaugos	  ir	  darbo,	  Susisiekimo,	  Krašto	  apsaugos	  
ir	  šiemet	  pirmą	  kartą	  savo	  taurę	   įsteigusios	  Žemės	  ūkio	  ministerijų,	  LASF,	  LAS,	  Kūno	  kultūros	   ir	  sporto	  departamento,	  rajonų	  ir	  miestų	  
savivaldybių	   taurės	   ekipažams,	   pasiekusiems	   geriausių	   rezultatų	   jų	   teritorijose,	   ir	   kiti	   prizai.	  
	  
Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/kaune-‐prasidejo-‐batalijos-‐del-‐prezidentes-‐taures.d?id=69041810	  
http://auto.lrytas.lt/autosportas/issukis-‐ralio-‐dalyviams-‐per-‐tris-‐dienas-‐1140-‐km.htm	  
http://m.diena.lt/naujienos/sportas/kitos-‐sporto-‐sakos/24-‐ta-‐karta-‐aplink-‐lietuva-‐705956	  
http://faktai.lt/sportas/ralio-‐aplink-‐lietuva-‐2015-‐dalyviu-‐laukia-‐1140-‐km-‐distancija-‐teigia-‐organizatoriai/	  
http://m.alfa.lt/straipsnis/49910739/kaune-‐prasidejo-‐batalijos-‐del-‐prezidentes-‐taures	  
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http://www.sportas.lt/straipsnis/kaune-‐prasidejo-‐batalijos-‐del-‐prezidentes-‐taures-‐107223?category=44	  
http://www.toverasport.lt/lt/naujienos/,nid.1041	  
http://www.prim.lt/auto/straipsniai/kaune_startavo_kovos_del_prezidentes_taures/	  
http://www.autoledi.lt/patarimai/remontas/straipsnis/auto-‐renginiai/Kaune-‐prasidejo-‐ralis-‐Aplink-‐Lietuva-‐2015-‐kova-‐del-‐
Prezidentes-‐taures	  
http://www.auto-‐bild.lt/2015/09/per-‐tris-‐dienas-‐1140-‐kilometru-‐lietuvos-‐keliais/	  
	  

Arūnas	  Samochinas:	  Tik	  dirbdami	  kartu	  galėsime	  džiaugtis	   „Nemuno	  
žiedu“	  
2015-‐09-‐18	  
	  
Prieš	  savaitę	  mane	  labai	  nustebino	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  lenktynių	  organizatorių	  pareiškimas,	  kad	  „Nemuno	  žiedo“	  trasa	  yra	  pati	  
brangiausia	   trasa	   Baltijos	   šalyse	   bei	   tai,	   kad	   jiems	   mano	   veiksmai	   yra	   nesuprantami.	   Norėčiau	   jiems	   priminti,	   kad	   trasą	  
valdančios	  organizacijos	  finansinė	  padėtis	  vis	  dar	  yra	  labai	  sudėtinga,	  bei	  apie	  ją	  jau	  ne	  kartą	  yra	  kalbėta,	  todėl	  man	  labai	  keista,	  
kad	  organizatoriai	  nenori	  prisidėti	  prie	  jos	  išsaugojimo.	  
	  
„Nemuno	  žiedo“	  infrastruktūra	  
	  
Visų	  pirma,	  norėčiau	  priminti	  gerbiamiems	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  lenktynių	  organizatoriams,	  kad	  šiai	  dienai	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  neturi	  net	  
teorinės	  galimybės	  pasiūlyti	  daugelio	  paslaugų,	  kurias	  galima	  gauti	  išsivysčiusių	  valstybių	  lenktynių	  trasose,	  kadangi	  jų	  tiesiog	  nėra	  mūsų	  
komplekse.	  Užuot	  skundęsi,	  galėtumėte	  kartu	  pasidžiaugti	  progresu,	  nes	  perėmus	  vadovavimą	  nebuvo	  net	  pačių	  elementariausių	   trasai	  
būtinų	  atributų.	  
	  
Mes	   plečiame	   savo	   teikiamų	   paslaugų	   paketą,	   investuodami	   į	   naujas	   paslaugas	   bei	   įsigydami	   inventorių,	   kurio	   sėkmingai	   naudojasi	  
lenktynių	   organizatoriai.	   Kaip	   pavyzdį	   galiu	   pateikti	   itin	   svarbią	   renginių	   organizatoriams	   paslaugą	   „Wi-‐Fi“	   internetą	   –	   tai,	   ko	   negali	  
pasiūlyti	  Poznanės	  lenktynių	  trasa	  Lenkijoje,	  atitinkanti	  tarptaurinės	  automobilių	  sporto	  federacijos	  FIA	  „grade	  III“	  lygį.	  
„Nemuno	  žiedo“	  kainodara	  
	  
Tai,	  jog	  viešojoje	  erdvėje	  pasirodė	  teiginiai,	  jog	  mūsų	  trasa	  yra	  brangiausia	  trasa	  Baltijos	  šalyse,	  nėra	  tiesa.	  	  Mūsų	  trasos	  nuomos	  kaina	  yra	  
žemiausia	  visose	  Baltijos	  šalyse	  –	  bazinė	  žiedinių	   lenktynių	   trasos	  nuoma,	   į	  kurią	   įeina	  visas	  kompleksas,	   išskyrus	  naujai	   įrengtą	   „Drit“	  
trasą,	  yra	  900	  eurų	  už	  vieną	  renginio	  dieną.	  Norint	  papildomai	  išsinuomoti	  ir	  „Drift“	  trasą,	  reikia	  sumokėti	  dar	  300	  eurų	  už	  vieną	  renginio	  
dieną.	  
	  
Tačiau,	  jei	  organizuojate	  ne	  tik	  lenktynes,	  bet	  ir	  pramoginį	  renginį,	  turite	  suprasti,	  kad	  papildoma	  infrastruktūra	  teks	  pasirūpinti	  patiems.	  
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Taip,	  deja,	  mūsų	  trasa	  neturi	  tiek	  biotualetų,	  kiek	  reikia	  individualiai	  „Fast	  Lap“	  lenktynių	  organizatoriams,	  kurių	  renginiuose	  apsilanko	  
nuo	  3	  iki	  5	  tūkstančių	  žiūrovų,	  taip	  pat	  neturime	  ir	  scenos,	  kuri	  yra	  reikalinga	  šiam	  renginiui.	  Be	  abejo,	  kitų	  šalių	  lenktynių	  trasos	  tai	  turi.	  
Iškyla	  tik	  vienas	  klausimas	  –	  ar	  neatrodo	  absurdiška,	  kuomet	  bilietas	  į	   lenktynes	  kainuoja	  10	  eurų,	  o	  trasos	  nuomos	  kaina	  yra	  viso	  labo	  
900	  eurų?	  Skaičiai	  čia	   labai	  paprasti	  –	   jei	  renginyje	  apsilanko	  4000	  žiūrovų	  ir	  važiuoja	  150	  dalyvių,	  mokestis	  už	   lenktynių	  trasą	  sudaro	  
mažiau	  nei	  2	  proc.	  visų	  iš	  bilietų	  surinktų	  pajamų.	  Mes	  manome,	  kad	  tai	  neadekvatu,	  todėl	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  tokią	  kainodarą	  taiko	  tik	  
jei	  į	  renginį	  įėjimas	  yra	  nemokamas.	  
	  
Jei	   į	   renginį	   įėjimas	   yra	  mokamas,	  mes	  manome,	   kad	   yra	   sąžininga	   bei	   proporcinga	   prisidėti	   prie	   šio	   objekto	   išsaugojimo	   didesne	   nei	  
bazine	  suma.	  Mes	  nepasisakome	  už	  fiksuotą	  aukštą	  kainą	  mūsų	  klientams	  ir	  siūlome	  lanksčią	  atsiskaitymo	  už	  suteiktas	  paslaugas	  sistemą	  
–	  sutartą	  dalį	  už	  parduotų	  į	  renginį	  bilietų	  skaičių.	  Tuomet	  mes	  siūlome	  kompromisą	  arba	  fiksuoti	  didesnę	  trasos	  nuomos	  kainą,	  kadangi	  
įėjimas	  į	  lenktynes	  žiūrovams	  yra	  mokamas,	  arba	  prisidėti	  prie	  trasos	  vystymo	  kitais	  būdais.	  
	  
Taip	  ir	  įvyko	  šį	  kartą	  –	  renginio	  organizatoriai	  „Autoplius	  Fast	  Lap“	  sutiko	  dalį	  sumos	  sumokėti	  į	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  sąskaitą	  bei	  už	  kitą	  
dalį	   lėšų	   atlikti	   trasos	   saugumo	   gerinimo	   darbus.	   Šiuo	   atveju	   reikėtų	   suprasti	   vieną	   labai	   svarbų	   dalyką	   –	   tai	   tokiame	   kontekste	   yra	  
pateikiami	   faktai	  	   apie	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   vykdomus	   darbus.	   Jei	   dalis	   atsiskaitymo	   už	   VšĮ	   „Nemuno	   žiedas“	  	   suteiktas	   paslaugas	   yra	  
sumokama	  pavedimu	   į	   įstaigos	   banko	   sąskaitą,	   o	   dalis	   atsiskaitymo	  už	   paslaugas	   yra	   sumokama	  barteriniais	  mainais,	   t.y.	   įrengiant	   92	  
metrus	  apsauginių	  atitvarų,	  šiuo	  atveju,	  mūsų	  nuomone,	  yra	  tiesiog	  įvykdomi	  įsipareigojimai	  už	  trasos	  nuomą	  vienokia	  ar	  kitokia	  forma.	  
	  
Labai	  svarbu	  paminėti	   ir	   trasų	  nuomų	   įkainius,	  kurie	  yra	  kitose	  valstybėse	  –	  kaip	  pavyzdį	  galiu	  pateikti	  Čekijos	   „Most“	   lenktynių	   trasą,	  
kurios	  nuomos	  kaina	  savaitgaliui	  yra	  53	  000	  eurų.	  Čekijos	   lenktynių	  trasą	  pasirinkau	  neatsitiktinai	  –	  šalies	  makroekonominiai	  rodikliai	  
yra	   	  panašūs	   į	   Lietuvos,	   taigi,	   tikriausiai	   niekam	  net	   nekyla	   abejonių	   ar	   klausimų	   kiek	   gali	   kainuoti	   išsinuomoti,	   pavyzdžiui,	   Vokietijos	  
„Hockenheim“	  lenktynių	  trasą.	  Taip,	  Čekijos	  „Most“	  yra	  FIA	  „Grade	  II“	  lygį	  atitinkanti	  lenktynių	  trasa,	  tačiau	  nuomos	  kaina	  skiriasi	  daugiau	  
nei	  29	  kartus!	  
	  
Pavyzdį	   norėtųsi	   pateikti	   labai	   paprastą	   –	   Autoplius.lt	   portale	   už	   1000	   eurų	   mes	   galime	   nesunkiai	   rasti	   „Mercedes-‐Benz	  
123”	  	  modelio	  	  automobilį	  o	  už	  29	  kartus	  didesnę	  sumą	  mes	  randame	  taip	  pat	  „Mercedez-‐Benz”	  ,	  tačiau	  tai	  GL	  350	  modelis.	  
	  
Taigi,	  jei	  Jums	  automobilyje	  už	  	  1000	  eurų	  labai	  norėsis,	  pavyzdžiui,	  geros	  garso	  ir	  vaizdo	  sistemos,	  deja,	  ją	  reikės	  įsigyti	  papildomai.	  Taigi,	  
reikėtų	  suvokti,	  ką	  mes	  perkame	  ir	  kiek	  už	  tai	  mokame.	  
	  
„Nemuno	  žiedo“	  investicijos	  
	  
„Nemuno	  žiedo“	  trasos	  atveju	  iš	  vienos	  pusės	  yra	  reikalaujama	  atlikti	  darbus	  ir	  pateikti	  trasą,	  atitinkančią	  aukščiausius	  standartus,	  tačiau	  
kita	  vertus	  kaina,	  už	  kurią	  yra	  nuomojama	  lenktynių	  trasa,	  net	  dalinai	  neatperka	  sąnaudų,	  kurios	  yra	  patiriamos	  paruošiant	  mūsų	  trasą	  
pagal	  LASF	  saugaus	  eismo	  varžybų	  komiteto	  įpareigojimus.	  Juk	  per	  visą	  sezoną	  „Nemuno	  žiede“	  įvyksta	  2	  LASF	  žiedinių	  lenktynių	  etapai,	  
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kurie	  mūsų	  trasai	  sugeneruoja	  mažiau	  nei	  10	  proc.	  pajamų,	  reikalingų	  investuoti	  į	  trasos	  priežiūrą?	  Kokiais	  finansavimo	  šaltiniais	  tuomet	  
mums	  atlikti	  likusius	  daugiau	  nei	  90	  proc.	  darbų?	  
	  
Žemiau	  pateikiame	  diagramą,	  atvaizduojačią	  tik	  investicijų	  į	  infrastruktūros	  darbus	  šiais	  metais,	  apimtis:	  

Investicijos	  į	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  infrastruktūrą	  2015	  m.	  sausį-‐rugpjūtį	  

Finansavimo	  šaltinis	   Suma	   Procentai	  nuo	  visos	  sumos	  

Ūkinė-‐komercinė	  VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  veikla	   60	  000	  Eur	   71	  proc.	  

Kūno	  kultūros	  ir	  sporto	  rėmimo	  fondas	   22	  000	  Eur	   26	  proc.	  

LASF	  žiedinių	  lenktynių	  organizatorių	  investicijos	   3	  000	  Eur	   3	  proc.	  

	  
Suprantama,	  tai	  labai	  jautri	  tema	  automobilių	  bei	  motociklų	  sportą	  kultivuojantiems	  sportininkams	  bei	  renginių	  organizatoriams,	  taip,	  
sutinku,	  kad	  negalima	  visko	  vertinti	  tik	  iš	  finansinės	  perspektyvos,	  juk	  kalba	  eina	  apie	  sporto	  šakos	  vystymą	  valstybėje.	  Tačiau	  kyla	  labai	  
paprastas	  klausimas	  –	  kokiomis	  lėšomis	  atlikti	  numatytus	  darbus?	  Natūralu,	  kad	  tokiu	  atveju	  mes	  esame	  priversti	  ieškoti	  kūrybiškų	  	  ir	  
kartais	  renginių	  organizatoriams	  nepatinkančių	  sprendimo	  būdų,	  kokiais	  finansavimo	  šaltiniais	  atlikti	  numatytus	  darbus,	  kadangi	  ojektas	  
šiai	  dienai	  neatitinka	  jokių	  reikalavimų,	  keliamų	  lenktynių	  trasoms	  ir	  kasmet	  į	  jo	  priežiūrą	  privalome	  investuoti	  dešimtis	  tūkstančių	  eurų.	  	  

VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  pajamų	  struktūra	  

Pajamų	  šaltinis	   Suma	   Procentai	  nuo	  visos	  sumos	  

VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  organizuoti	  renginiai	  ir	  treniruotės	   34	  000	  Eur	   57	  proc.	  
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VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  pajamų	  struktūra	  

VšĮ	  „Nemuno	  žiedas“	  ir	  „Taikos	  drag'ai“	  organizuojamų	  renginių	  pajamos	   8	  000	  Eur	   13	  proc.	  

Reklamos	  sutartys	   7	  000	  Eur	   12	  proc.	  

Kitų	  renginių	  organizatorių	  sugeneruotos	  pajamos	   11	  000	  Eur	   18	  proc.	  

Tikiuosi	  organizatorių	  supratingumo	   ir	  nuoširdaus	  noro	  prisidėti	  prie	  visų	  mylimo	  „Nemuno	  žiedo“.	   Juk	  visi	  žinome,	  kokioje	  situacijoje	  
teko	  perimti	   trasą	   ir	   kokia	  patobulėjusi,	   net	   ir	   slegiama	  milžiniškų	   skolų,	   ji	   yra	  dabar.	  Noriu	  dar	   kartą	  pabrėžti	   –	   esame	  atviri	   visiems	  
konstruktyviems	   pasiūlymams	   ir	   maloniai	   laukiame	   ne	   tik	   „Autoplius	   Fast	   Lap“	   lenktynių	   organizatorių,	   tačiau	   ir	   kitų	   organizatorių	  
prisidėjimo	  prie	  vienintelės	  Lietuvoje	  žiedinių	  lenktynių	  trasos	  išsaugojimo.	  

Taip	  pat	   noriu	   pateikti	   visuomenei	   sąrašą	   100	  VšĮ	   „Nemuno	   žiedas“	   nuveiktų	  darbų.	   Šį	   sąrašą	   galite	   rasti	  „Nemuno	   žiedo“	   tinklalapyje	  
paspaudus	  čia.	  Noriu	  akcentuoti,	  kad	  tai	  tik	  darbų,	  atliktų	  per	  2015	  metų	  pirmuosius	  8	  mėnesius,	  sąrašas.	  Tebūnie	  tai	  tik	  100	  atliktų	  darbų	  
per	   mažiau	   nei	   metus	   sąrašas,	   tačiau	   tegul	   jie	   tampa	   simboliu	   lenktynių	   organizatoriams,	   kad	   neatsižvelgiant	   į	   viešojoje	   erdvėje	  
pasirodančią,	  mūsų	  nuomone,	  	  ne	  visuomet	  teisingai	  pateikiamą	  informaciją	  apie	  mus,	  rezultatą	  mes	  pasiekiame.	  
	  
Internetas:	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/nuomones/arunas-‐samochinas-‐tik-‐dirbdami-‐kartu-‐galesime-‐dziaugtis-‐nemuno-‐ziedu-‐536-‐528787	  
http://www.japanclub.lt/09/runas-‐Samochinas-‐Tik-‐dirbdami-‐kartu-‐galesime-‐dziaugtis-‐Nemuno-‐ziedu/	  
 
 

Prezidentės	  D.Grybauskaitės	  taurė	  –	  V.Pauliukonio	  ir	  A.Gulbino	  
ekipažui	  	  
2015-‐09-‐21	  
	  
Sekmadienį	   sostinės	   S.	   Daukanto	   aikštėje	   finišavo	   tradicinis	   ralis	   „Aplink	   Lietuvą	   2015“,	   kurį	   nuo	   pat	   pirmojo	   tokio	   ralio,	  
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įvykusio	   1931	  m.,	   rengia	   Lietuvos	   automobilių	   klubas	   (LAK)	   ir	   kurio	   dalyviai	   varžosi	   dėl	   garbingiausio	   trofėjaus	   –	   Lietuvos	  
Respublikos	  Prezidentės	  Dalios	  Grybauskaitės	  taurės.	  	  
	  
Šiemetinis	  ralis	  kartu	  buvo	  ir	  Lietuvos	  automobilininkų	  sąjungos	  rengiamų	  „LAS	  taurės	  2015“	  lenktynių	  šeštojo	  etapo	  varžybos.	  	  
	  
Penktadienį	  Kaune,	  Rotušės	  aikštėje,	  startavo	  68	  ralyje	  dalyvavę	  ekipažai,	  o	   finišo	   liniją,	  per	  tris	  ralio	  dienas	   įveikę	  1140	  km	  maratoną,	  
kirto	  53.	  	  
	  
Pagrindinį	  lenktynių	  trofėjų	  –	  Prezidentės	  taurę	  –	  laimėjo	  Vyčio	  Pauliukonio	  ir	  Audronio	  Gulbino	  ekipažas,	  vairavęs	  „Subaru	  Impreza	  GT“	  
automobilį	  ir	  madas	  diktavęs	  nuo	  pat	  pirmųjų	  greičio	  ruožų.	  Tačiau	  lengva	  jų	  pergalės	  nepavadinsi.	  Juolab,	  kad	  dar	  prieš	  pačią	  paskutinę	  
rungtį	   sekmadienio	   rytą	   Vilniuje	   2	   sekundėmis	   būsimuosius	   nugalėtojus	   lenkė	   visą	   ralį	   jiems	   ant	   kulnų	   mynę	   tokį	   pat	   automobilį	  
vairuojantys	  Kęstutis	  Bielevičius	  su	  Tadu	  Zdanavičiumi.	  
	  
Ralio	   absoliučios	   įskaitos,	   o	   kartu	   ir	   pagrindinio	   varžybų	   trofėjaus	   likimas	   tiesiogine	   to	   žodžio	   prasme	   sprendėsi	   paskutiniuose	  
specialiosios	  rungties	  metruose,	  kai	  Kęstutis	  su	  Tadu	  pažeidė	  vadinamąją	  bazės	  taisyklę.	  Jų	  automobilis	  pračiuožė	  finišo	  liniją,	  kai	  pagal	  
reikalavimus	  automobiliui	  sustojus	  ji	  turi	  likti	  tarp	  priekinės	  ir	  galinės	  ašių	  ratų.	  	  
	  
Dešimties	  sekundžių	  bauda	  K.	  Bielevičių	  ir	  T.	  Zdanavičių	  negailestingai	  bloškė	  į	  antrąją	  bendrosios	  įskaitos	  vietą,	  o	  pergale,	  iškovota	  tegu	  
ir	   trapia	   vos	   8,6	   sek.	   persvara,	   džiaugėsi	   jau	   po	   pirmosios	   dienos	   batalijų	   lyderiais	   tapęs	   ekipažas.	  
	  
Prezidentės	   taurė	   –	   pirmasis	   toks	   garbingas	   trofėjus	   turtingoje	   jų	   sportinių	   laimėjimų	   kolekcijoje.	   Ralio,	   o	   kartu	   ir	   SG	   3000	   klasės,	  
laimėtojams	   įteiktos	   ir	   Krašto	   apsaugos	   ministro	   Juozo	   Olekos,	   TETE-‐A-‐TETE	   kazino,	   Kauno	   rajono	   ir	   Šiaulių	   miesto	   merų	   taurės.	  
Antrosios	   vietos	   laimėtojai	   džiaugėsi	   Lietuvos	   automobilių	   sporto	   federacijos	   taure,	   kurią	   ekipažui	   įteikė	   LASF	   prezidentas	   Romas	  
Austinskas.	  Trečiosios	  vietos	  laimėtojai	  pagerbti	  Lietuvos	  automobilininkų	  sąjungos	  taure.	  
	  	  
Įteikdamas	   šį	   prizą	   LAS	   prezidentas	   Rimvydas	   Anusauskas	   šiltai	   pasveikino	   trečiosios	   vietos	   laimėtojus	   Tomą	   Ramanauską	   ir	   Valdą	  
Laurinkevičių,	   kurie	   nuo	   ralio	   laimėtojų	   atsiliko	   53,6	   sek.	   Tretieji	   prizininkai,	   kurie	   laimėjo	   laisvosios	   ralio	   klasės	   batalijas,	   susižėrė	   ir	  
Susisiekimo	  ministro	  Rimanto	  Sinkevičiaus,	  ir	  „Syngenta	  Agro	  Services	  AG“,	  ir	  Kauno	  bei	  Anykščių	  miestų	  merų	  taures.	  Visi	  trys	  pirmieji	  
ralio	  bendrosios	  įskaitos	  laimėtojai	  tokias	  pačias	  vietas	  iškovojo	  ir	  besivaržydami	  „LAS	  taurės	  2015“	  įskaitoje.	  	  
	  
Finišo	  ceremonijai	  artėjant	  į	  pabaigą,	  regis,	  nedaug	  liko	  šio	  ralio	  dalyvių,	  kuriai	  atminčiai	  nebūtų	  išsivežę	  puikių	  taurių	  ar	  atminimo	  prizų.	  
Be	  svarbiausiojo	  trofėjaus	  –	  Lietuvos	  Respublikos	  Prezidentės	  taurės	  –	  ralio	  „Aplink	  Lietuvą	  2015“	  nugalėtojams	  ir	  prizininkams	  įteiktos	  
Lietuvos	  Respublikos	  Socialinės	  apsaugos	  ir	  darbo,	  Susisiekimo,	  Krašto	  apsaugos	  ir	  šiemet	  pirmą	  kartą	  savo	  taurę	  įsteigusios	  Žemės	  ūkio	  
ministerijų,	   LASF,	  LAS,	  Kūno	  kultūros	   ir	   sporto	  departamento,	   rajonų	   ir	  miestų	   savivaldybių	   taurės	   ekipažams,	  pasiekusiems	  geriausių	  
rezultatų	  jų	  teritorijoje,	  ir	  kiti	  įspūdingi	  prizai.	  	  
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Kolegos	  lenktynininkai	  ir	  finišo	  ceremoniją	  stebėję	  vilniečiai	  ypač	  šiltai	  sutiko	  žmonių	  su	  negalia	  įskaitos	  laimėtojus	  Gintarą	  Šalkauską	  ir	  
Eveliną	  Drilingienę,	  sėkmingai	  įveikusius	  visą	  distanciją	  ir	  į	  ralio	  finišą	  atvairavusius	  „BMW	  330“.	  Ekipažui	  įteiktos	  Socialinės	  apsaugos	  ir	  
darbo	   ministrės	   Algimantos	   Pabedinskienės	   ir	   „Plungės	   Jonis“	   įsteigtos	   taurės.	   Gintaro	   ir	   Evelinos	   duetas	   ne	   tik	   šventė	   pergalę	   savo	  
klasėje,	  bet	  ir	  užėmė	  gana	  aukštą	  20-‐ąją	  bendrosios	  ralio	  įskaitos	  vietą.	  Antrąją	  vietą	  neįgaliųjų	  grupėje,	  o	  kartu	  ir	  Klaipėdos	  miesto	  mero	  
taurę	   iškovojo	  Algimantas	  Kojis	   su	  Vytautu	  Barecku	   („Honda	  Civic“),	  o	   treti	   liko	  Liudas	  Barkauskas	  su	   Jurgita	  Tuitaite,	  vairavę	   tokį	  pat	  
automobilį	  kaip	  ir	  antrieji	  prizininkai.	  	  
	  
Žmonės	  su	  negalia	  raliuose	  „Aplink	  Lietuvą“	  varžosi	  nuo	  pat	  jų	  atgaivinimo	  1996-‐aisiais	  ir	  jiems	  tai	  yra	  vienintelis	  renginys	  metuose,	  kur	  
jie	  gali	   išbandyti	   savo	  sugebėjimus	   lenktynių	   trasoje	  kaip	   lygūs	  su	   lygiais.	  Pirmą	  kartą	   šių	   ralių	   istorijoje	   įsteigta	  Žemės	  ūkio	  ministrės	  
Virginijos	   Baltraitienės	   taure,	   kurią	   laimėtojams	   įteikė	  ministrės	   patarėja	   Jolanta	  Butkevičienė,	   džiaugėsi	   „BMW	  318“	   vairavę	  Vytautas	  
Venclovas	  ir	  Erikas	  Sevriukovas.	  	  
	  
LASF	   taurėmis	   ir	   specialiais	   prizais	   LASF	   prezidentas	   R.	   Austinskas	   pagerbė	   geriausiai	   pasirodžiusius	   užsienio	   šalių	   ekipažus.	   Šioje	  
grupėje	  nugalėjo	  Dominico	  Baumano	   ir	  Raffaelio	  Kaufmano	  ekipažas	   iš	   Šveicarijos,	  ne	   tik	  pranokęs	  vokiečius	  Gunthardą	  Schleipeną	   su	  
Georgu	  Willmsu	   bei	   Carsteną	  Wolthuseną	   su	   Olafu	  Moldzenu,	   bet	   ir	   išsivežęs	   iš	   Lietuvos	   specialiuosius	   Telšių	   ir	   Šiaulių	  miestų	  merų	  
prizus.	   Neliko	   nepastebėti	   ir	   neįvertinti	   vyriausias	   pagal	   amžių	   (sudėjus	   abiejų	   ekipažo	   narių	  metus),	   o	   taip	   pat	   jauniausias	   lenktynių	  
dalyviai.	  Vyriausiajam	  ralio	  ekipažui	  -‐	  Vidmantui	  Petroniui	  ir	  Evaldui	  Torrau	  -‐	  Susisiekimo	  viceministras	  Saulius	  Girdauskas	  įteikė	  vienų	  iš	  
tituluočiausių	   šalies	   ralio	  meistrų,	   savo	   tėvo	   ir	   dėdės	   Kastyčio	   ir	   Arvydo	   Girdauskų	   atminimo	   taurę,	   o	   LAK	   garbės	   prezidentas,	   Seimo	  
narys	  Stasys	  Brundza	   savo	   taure	  apdovanojo	   jauniausiąjį	   ralio	  dalyvį,	   trylikmetį	   šturmaną	  Roką	  Sviderskį.	  Ralio	   „Aplink	  Lietuvą	  2015“	  
komandinę	  įskaitą	  laimėjo	  autoklubo	  „Alytaus	  chemija“	  ekipa,	  aplenkusi	  „Rally	  4	  Fun“	  ir	  ASK	  „Politechniką“.	  
	  
Internetas:	  	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/prezidentes-‐dgrybauskaites-‐taure-‐vpauliukonio-‐ir-‐agulbino-‐ekipazui.d?id=69057660	  
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/sportas/kitos_sporto_sakos/prezidentes_taure_atiteko_vpauliukonio_ir_agulbino_ekipazui/,print.
1	  
http://www.alytausnaujienos.lt/alytausnaujienos/paskutinionumeriostraipsniai/?nid=11620	  
http://www.sportas.lt/en/articles/article/prezidentes-‐d-‐grybauskaites-‐taure-‐v-‐pauliukonio-‐ir-‐a-‐gulbino-‐ekipazui-‐107371	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/prezidentes-‐taure-‐vycio-‐pauliukonio-‐ir-‐audronio-‐gulbino-‐ekipazui-‐25-‐529089	  
http://www.auto-‐bild.lt/2015/09/prezidentes-‐dalios-‐grybauskaites-‐taure-‐vycio-‐pauliukonio-‐ir-‐audronio-‐gulbino-‐ekipazui/	  
http://m.alfa.lt/straipsnis/49911486/paaiskejo-‐prezidentes-‐dalios-‐grybauskaites-‐taures-‐nugaletojai	  
http://www.sportas.info/naujienos/28724-‐del_prezidentes_taures_atkakli_kova.html	  
http://www.japanclub.lt/09/rezidentes-‐taure-‐Vycio-‐Pauliukonio-‐ir-‐Audronio-‐Gulbino-‐ekipazu/	  	  
http://www.autoledi.lt/patarimai/kas-‐yra-‐kas/straipsnis/auto-‐renginiai/Prezidentes-‐Dalios-‐Grybauskaites-‐taure-‐Vycio-‐Pauliukonio-‐ir-‐
Audronio-‐Gulbino-‐ekipazui	  
http://www.veidas.lt/prezidentes-‐taure-‐%E2%80%93-‐ralio-‐%E2%80%9Eaplink-‐lietuva%E2%80%9C-‐nugaletojams	  
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2015-‐ųjų	  ralio	  dėlionėje	  trūksta	  keleto	  svarbių	  štrichų	  
2015-‐09-‐24	  
	  
Į	  paskutiniąją	  Lietuvos	  ralio	  čempionato	  stotelę	  –	  spalio	  2-‐3	  dienomis	  vyksiančias	  „Rally	  Classic	  Druskininkai	  2015“	  lenktynes	  
vos	  trys	  savo	  įskaitose	  lyderiaujantys	  ekipažai	  atkeliaus	  būdami	  ramūs	  dėl	  užimamų	  pozicijų.	  Visi	  kiti	  sportininkai	  turės	  kautis	  
dėl	  taškų	  iki	  pat	  paskutiniojo	  greičio	  ruožo.	  
	  
Ankstesniais	   metais	   paskutiniojo	   ralio	   pirmenybių	   etapo	   organizatoriai	   neretai	   atsidurdavo	   situacijoje,	   kai	   lenktynininkai	  
persikvalifikuodavo	   į	  matematikus	   ir,	   suskaičiavę,	   kad	   startas	   turnyrinėje	   lentelėje	   nieko	   nepakeis,	   atsisakydavo	   važiuoti	   į	   trasą,	   arba	  
važiuodavo	  tik	  tam,	  kad	  davažiuoti	  ir	  gauti	  minimalius	  taškus	  kurie	  juos	  užkels	  ant	  podiumo.	  Taip	  sportininkai	  sutaupydavo	  krūvas	  pinigų	  
ir	  technikos	  resursų,	  tačiau	  akivaizdžiai	  sumažindavo	  varžybų	  patrauklumą	  ir	   intrigą.	   Ieškodami	  galimų	  išeičių	  iš	  tokios	  situacijos	  LASF	  
strategai	  pasiūlė	  pakoreguoti	  taškų	  skaičiavimo	  metodiką	  ir	  leisti	  paskutiniajame	  čempionato	  etape	  ekipažams	  užsidirbti	  gerokai	  daugiau.	  
Tiksliau	  –	  skaičiuojant	  piloto	  ir	  šturmano	  taškus	  taikyti	  1,5	  koeficientą.	  Be	  to,	  septyni	  greičiausi	  ekipažai	  gali	  gauti	  papildomų	  taškų	  (7	  už	  I	  
vietą,	   6	   –	   už	   II,	   5	   už	   III	   ir	   t.	   t.)	   už	   kiekviename	   ralio	   rate	   demonstruojamą	   tempą.	   Laimėję	   patį	   paskutinį	  GR,	   jeigu	   tai	   nėra	   simbolinės	  
lenktynės	   miesto	   gatvėmis	   ar	   parodomasis	   slalomas,	   sportininkai	   gali	   gauti	   dar	   iki	   3	   papildomų	   taškų.	   Maksimalus	   „derlius“,	   kurį	  
įmanoma	  susišluoti	  paskutinėse	  sezono	  varžybose	  –	  42	  taškai.	  

Tai	   reiškia,	   kad	   čempionato	   I	   įskaitos	   (jai	   priskiriami	   patys	   galingiausi	   ir	   radikaliausiai	   modifikuoti	   sportiniai	   automobiliai)	   lyderis	  
Vytautas	  Švedas	  su	  160	  taškų	  sugrąžins	  ralio	  karaliaus	  regalijas	  tuo	  atveju	  jei	  sėkmingai	  pasieks	  finišą.	  Turint	  galvoje,	  kad	  porą	  pastarųjų	  
metų	  Vytautą	  tiesiog	  fatališkai	  persekiojo	  gedimai	  ir	  skaudžios	  avarijos,	  „Rally	  Classic	  Druskininkai	  2015“	  užduotis	  jis	  privalės	  spręsti	  itin	  
atsargiai.	  

Gera	   žinia	  V.	   Švedui	   yra	   ta,	   kad	  dvejose	  pastarosiose	   lenktynėse	   –	   „300	  Lakes	  Rally“	   ir	   „DHL	  Elektrėnai	  Rally“	   greičiau	   lėkti	   sugebėjęs	  
Vaidotas	  Žala	  yra	  praleidęs	  ketvirtąjį	  šio	  čempionato	  etapą	  „Rally	  Žemaitija	  2015“.	  Kadangi	  čempionato	  reglamente	  numatyta	  galutinius	  
rezultatus	  skaičiuoti	  atmetant	  vieno	  prasčiausiai	  susiklosčiusio	  etapo	  taškus,	  bus	  vertinami	  tik	  penkerių	  Vaidoto	  lenktynių	  pasiekimai.	  T.	  
y.	  turėdamas	  130	  taškų	  (minus	  9	  taškai,	  uždirbti	  „Samsonas	  Motorsport	  Rally	  Utena“)	  jis	  gali	  aplenkti	  lyderį	  tik	  tuo	  atveju,	  jei	  V.	  Švedas	  
nefinišuos,	  o	  pats	  V.	  Žala	  suriks	  maksimalų	  įmanomą	  42	  taškų	  kraitį.	  

Trečioje	   vietoje	   su	   113	   taškų	   esantis	   praėjusių	  metų	   čempionas	   Ramūnas	   Čapkauskas,	   greičiausiai	   šioje	   pozicijoje	   ir	   išliks.	   Tuo	   tarpu	  
„N40-‐Narvesen“	   pilotas	   Eugenijus	   Sladkevičius	   turi	   visas	   galimybes	   šoktelėti	   iš	   šeštosios	   į	   ketvirtą	   vietą.	   4	   taškais	   daugiau	   turintis	  
Dominykas	   Butvilas	   visą	   dėmesį	   sutelkęs	   į	   Europos	   ralio	   čempionato	   kovas,	   o	   Martynas	   Samsonas	   mūsų	   žiniomis	   Druskininkuose	  
nestartuos.	  
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Pačią	  didžiausią	  persvarą	  prieš	  persekiotojus	  turi	  Lietuvos	  čempiono	  titulo	  siekiantis	  Latvijos	  ralio	  virtuozas	  Janis	  Vorobjovs.	  II	   įskaitos	  
lyderis	  turi	  203	  taškus,	  o	  antroje	  pozicijoje	  esantis	  rusas	  Igor	  Bulantsev	  –	  107.	  Trečią	  vietą	  kol	  kas	  čia	  užima	  Linas	  Vaškys	  su	  97	  taškais.	  
Abu	  pilotai	  yra	  finišavę	  keturiuose	  etapuose.	  Ketvirtoje	  pozicijoje	  esančio	  Deivido	  Jociaus	  sąskaitoje	  76	  taškai.	  

Intrigos	  nėra	  ir	  negausioje	  III	  čempionato	  įskaitoje.	  Tarp	  saujelės	  čia	  užsiregistravusių	  ekipažų	  pirmu	  smuiku	  groja	  Jonas	  Pipiras,	  laimėjęs	  
ketverias	  pastarąsias	  lenktynes	  ir	  susikrovęs	  172	  taškų	  rezervą.	  Antroje	  vietoje	  esantis	  Laurynas	  Diržinskas,	  triumfavęs	  pirmose	  sezono	  
lenktynėse,	   turi	   85	   taškus.	   Trečias	   –	   latvis	   Edgars	   Balodis,	   šventęs	   pergalę	   namų	   lenktynėse	   „Rally	   Talsi“,	   tačiau	   nepelnęs	   taškų	   nei	  
vienose	  kitose	  varžybose.	  

Tradiciškai	   itin	   gražiu	   vairavimu	   žiūrovus	   džiuginantis	   IV	   įskaitos	   lyderis	   Justas	   Tamašauskas	   į	   Druskininkus	   atsiveža	   185	   taškus,	   o	  
artimiausias	   varžovas	  Ričardas	  Baubinas	   –	   172.	   Stabdžiais	   niekada	  nepiktnaudžiaujantis	   Justas	   paskutinėse	   sezono	   varžybose	   privalės	  
būti	  maksimaliai	   atsargus,	   nes	   kiekvienos	   didesnės	   klaidos	   kaina	   –	   čempiono	   titulas.	   Gaila,	   tačiau	   dėl	   virtinės	   nesėkmių	   viltis	   nugalėti	  
kitam	  sezonui	  buvo	  priverstas	  atidėti	  N40-‐Narvesen“	  pilotas	  Ignas	  Teletavičius,	  su	  132	  taškais	  likęs	  trečioje	  vietoje.	  

V	  arba	  BMW	  įskaita,	  kurioje	  sportininkai	  vairuoja	  galinius	  varančiuosius	  ratus	  ir	  3,5	  litrų	  darbinio	  tūrio	  variklius	  turinčius	  M3	  monstrus,	  
jau	  turi	  savo	  karalių.	  Visą	  sezoną	  itin	  greitai	   ir	  stabiliau	  važiavęs	  Paulius	  Nanartavičius	  su	  196	  taškais	  yra	  nepavejamas.	  Antroje	  vietoje	  
esantis	   Giedrius	   Firantas	   turi	   106	   taškus	   ir	   gali	   sukti	   galvą	   tik	   dėl	   to,	   kokius	   kozirius	   traukti	   grumiantis	   su	   trečioje	   vietoje	   esančiu	  
Egidijum	  Valeiša	  (90	  taškų).	  Po	  skaudžios	  avarijos	  „DHL	  Elektrėnai	  Rally“	  ketvirtoje	  vietoje	  su	  75	  taškais	  įstrigęs	  Renaldas	  Šeinauskas	  taip	  
pat	  greičiausiai	  liks	  šioje	  pozicijoje.	  

Tikras	  nervų	  karas	  virs	  tarp	  VI	  įskaitos	  dalyvių,	  važiuojančių	  visiškai	  standartiniais	  automobiliukais,	  aprūpintais	  būtina	  saugos	  įranga.	  Čia	  
automobiliukai	  mažiukai,	   bet	   intriga	  didžiulė,	   čempiono	   titulas	   gali	   atitekti	   bet	   kuriam	   iš	   trijų	   lyderių:	  Virginijus	  Daudžvardis	   turi	   180	  
taškų,	   o	   „N40-‐Narvesen“	   atstovas	   Edvinas	   Bieliauskas	   su	   Egidijum	   Gelūnu	   –	   po	   164.	   Jiems	   visiškai	   nebaisi	   ir	   vieno	   etapo	   rezultatų	  
minusavimo	  sistema,	  nes	  dėl	  šios	  taisyklės	  visi	  vyrai	  praras	  tik	  po	  6-‐7	  taškus.	  

Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/2015-‐uju-‐ralio-‐delioneje-‐truksta-‐keleto-‐svarbiu-‐strichu.d?id=69091852	  
http://n40.lt/portfolio-‐item/2015-‐uju-‐ralio-‐delioneje-‐truksta-‐keleto-‐svarbiu-‐strichu/	  
http://www.alfa.lt/straipsnis/49913349/2015-‐uju-‐ralio-‐delioneje-‐truksta-‐keleto-‐svarbiu-‐strichu	  
http://automanas.tv3.lt/2015-‐uju-‐ralio-‐delioneje-‐truksta-‐keleto-‐svarbiu-‐strichu	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/2015-‐uju-‐ralio-‐cempionato-‐delioneje-‐truksta-‐keliu-‐svarbiu-‐strichu-‐25-‐529880	  
http://www.98.lt/druskininku-‐ralis-‐2015-‐kas-‐nugales	  
http://automanas.autogidas.lt/2015-‐uju-‐ralio-‐delioneje-‐truksta-‐keleto-‐svarbiu-‐strichu	  
http://www.japanclub.lt/09/015-‐uju-‐ralio-‐cempionato-‐delioneje-‐truksta-‐keliu-‐svarbiu-‐strich/	  
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LASF	  ruošiasi	  naujam	  sezonui	  
Komunikacinis	  pranešimas	  
2015-‐09-‐28	  
	   	  
Nors	   iki	  Lietuvos	  automobilių	  sporto	  sezono	  pabaigos	  dar	   liko	  paskutinieji	  etapai,	   tačiau	  LASF	  vadovybė	   jau	  pradeda	  braižyti	  
ateinančių	  metų	  gaires.	  
	  
Galimos	  ralio	  ir	  ralio	  sprinto	  permainos	  
	  
Šiemet	  Lietuvos	  automobilių	  sporto	  federacijos	  (LASF)	  pasiruošimas	  naujam	  sezonui	  prasideda	  kaip	  niekada	  anksti.	  Pirmasis	  jo	  žingsnis	  –	  
surengtas	  susitikimas	  su	  visais	  LASF	  čempionatų	  varžybų	  organizatoriais.	  	  
	  
Posėdžio	   metu	   varžybų	   organizatoriai	   pristatė	   problemas,	   su	   kuriomis	   susiduria,	   bei	   siūlymus	   ateinantiems	   metams.	   Pasak	   LASF	  
prezidento	  Romo	  Austinsko,	  tokie	  susitikimai	  leidžia	  daug	  greičiau	  identifikuoti,	  išanalizuoti	  bei	  efektyviai	  išspręsti	  esamas	  problemas.	  
	  
„Išsakytos	  organizatorių	  problemos	  ir	  pastebėjimai	  mums	  nebuvo	  naujiena,	  LASF	  privalo	  jas	  spręsti“,	  –	  sako	  R.	  Austinskas.	  
	  
LASF	  prezidento	  teigimu,	  ateinantį	  sezoną	  daugiausiai	  permainų	  gali	  sulaukti	  pati	  populiariausia	  automobilių	  sporto	  šaka	  –	  ralis.	  
	  
„Ne	  paslaptis,	   kad	   ralis	  yra	  populiariausia	  autosporto	   šaka,	   turinti	  daugiausiai	  dalyvių	   ir	   gerbėjų.	  Tačiau	  LARČ	  varžybų	  etapai	  2015	  m.	  
vyksta	  kartu	  su	  ralio	  sprinto	  čempionato	  etapais.	  Esama	  situacija	  nėra	  patenkinti	  ralio	  sprinto	  dalyviai.	  Juos	  visiškai	  galima	  suprasti,	  nes	  
ralio	   sprinto	   sportininkai	   startuoja	   tose	   pačiose	   trasose	   po	   LARČ	   dalyvių.	   Natūralu,	   kad	  minkštesnėse	   dangose	   jau	   būna	   atsiradusios	  
provėžos,	   o	   sprinto	   varžybose	   dalyvaujantys	   sportininkai	   tiesiog	   laužo	   savo	   automobilius	   ir	   negali	   siekti	   rezultatų.	   Jeigu	   pavyks	   ralio	  
komitetui	  rasti	  atskirus	  ralio	  sprinto	  organizatorius	  2016	  m.,	  manau,	  ralio	  sprinto	  čempionato	  varžybas	  būtų	  galima	  atskirti”,	   -‐	  situaciją	  
pristato	  R.	  Austinskas.	  
	  
Pasak	  susitikime	  taip	  pat	  dalyvavusios	  LASF	  generalinės	  sekretorės	  Renatos	  Burbulienės,	  dar	  vienas	  labai	  svarbus	  klausimas,	  kurį	  būtina	  
išspręsti	  –	  saugos	  planų	  suvienodinimas.	  	  
	  
„Šiai	  dienai	  ralis	  turi	  4	  ar	  5	  saugos	  planų	  variantus.	  Norime	  surasti	  patį	  geriausią	  ir	  palikti	  jį	  vienintelį.	  Saugos	  planas	  turi	  būti	  kokybiškas	  
ir	   atlikti	   tą	   funkciją,	   kuriai	   yra	   kuriamas.	   Taip	   pat	   norime,	   kad	   ralio	   čempionatą	   audituotų	   ir	   stebėtų	   nepriklausomas	   specialistas	   iš	  
užsienio.	  Turime	  save	  pamatyti	  iš	  šono	  –	  tik	  tada	  galėsime	  tobulėti	  ir	  augti“,	  -‐	  teigia	  ji.	  
	  
Biurokratiją	  mažins	  inovatyvi	  e.	  sistema	  
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LASF,	  norėdami	  supaprastinti	  administracinius	  procesus,	  2016	  m.	  įdiegs	  naują	  e.	  sistemą,	  kurioje	  kiekvienas	  LASF	  narys	  galės	  pats	  valdyti	  
įvairius	  procesus,	  pavyzdžiui,	  sportininkai	  ir	  varžybų	  organizatoriai	  galės	  įsigyti	  ar	  prasitęsti	  licencijas	  ir	  t.t.	  
	  
„Norime	  optimizuoti	  visus	  procesus,	  todėl	  diegiame	  e.	  sistemą,	  kuri	  leis	  sportininkams	  sutaupyti	  daug	  laiko	  ir	  nebereikės	  važiuoti	  į	  LASF	  
būstinę	  dėl	  kelių	  parašų	  kas	  kelias	  dienas.	  Planuojame,	  kad	  sistema	  pradės	  veikti	  keliais	  etapais.	  Pirmieji	  žingsniai	  bus	  žengti	  jau	  2016	  m.	  
pradžioje“,	  -‐	  ateities	  planus	  pristato	  LASF	  generalinė	  sekretorė.	  
	  
E.	   sistemoje	   veiks	   ir	   didelė	   duomenų	   bazė	   su	   informacija	   apie	   sportininkus,	   teisėjus,	   varžybų	   organizatorius	   ir	   t.t.	   Pavyzdžiui,	   jeigu	  
varžybų	   organizatoriui	   yra	   reikalingas	   teisėjas	   –	   jį	   galės	   rasti	   bendroje	   duombazėje.	   Teisėjai	   bus	   suskirstyti	   pagal	   sritis,	   kuriose	  
specializuojasi,	  bus	  nurodyta,	  kokiose	  ir	  kiek	  varžybų	  teisėjas	  dirbo,	  jo	  kvalifikacija	  bei	  kiti	  duomenys.	  Tai	  labai	  palengvins	  organizatorių	  
darbą	  ir	  leis	  išsirinkti	  tinkamus	  teisėjus.	  
	  
Ieško	  strateginio	  čempionatų	  rėmėjo	  
	  
LASF	   generalinės	   sekretorės	   teigimu,	   daromos	   investicijos	   ženkliai	   pakels	   automobilių	   sporto	   kokybę	   bei	   leis	   	   sustiprinti	   šio	   sporto	  
prestižą.	  
	  
„LASF	   ir	  automobilių	   sportas	  dideliais	   žingsniais	  eina	   į	  priekį.	  Mes	   investuojame	   ir	  dirbame	  su	  organizatoriais,	  kad	  pakeltume	  varžybų	  
lygį,	  ugdytume	  sportininkų	  meistriškumą.	  Kartu	  su	  augančiu	  čempionato	   lygiu,	  didėja	   ir	  varžybų	  prestižas.	  Žinoma,	  kol	  kas	  atsiliekame	  
nuo	  vakarų	  valstybių,	  kur	  lenktynininkai	  yra	  mega	  žvaigždės,	  o	  automobilių	  sportas	  pritraukia	  dešimtis	  milijonų	  eurų.	  Tačiau	  mūsų	  tikslas	  
yra	  žengti	  šiuo	  keliu	  ir	  parodyti,	  kad	  autosportas	  yra	  daugiau	  nei	  tik	  sportas“,	  -‐	  sako	  R.	  Burbulienė.	  
	  
Pasak	  jos,	  sekančiam	  sezonui	  LASF	  rengia	  specialius	  pasiūlymus	  rėmėjams	  bei	  atveria	  dar	  vieną	  sporto	  marketingo	  nišą	  –	  galimybę	  tapti	  
atskirų	  sporto	  šakų	  čempionatų	  rėmėjais.	  
	  
„Sporto	  marketingas	  yra	  labai	  didelė	  automobilių	  sporto	  dalis.	  Šioje	  vietoje	  mes	  turime	  pasitempti.	  Jau	  pradėjome	  rengti	  naują	  strategiją,	  
kurios	   viena	   iš	   sudedamųjų	   dalių	   -‐	   2016	  m.	   siūlymas	   rėmėjams	   tapti	  mūsų	  pagrindiniu,	   pavyzdžiui,	   ralio	   čempionato	   rėmėju.	   Abipusę	  
automobilių	   sporto	   ir	   verslo	   bendradarbiavimo	   naudą	   jau	   parodė	   LASF	   viceprezidentas	   Benediktas	   Vanagas.	   Tad	   stengsimės	   nuo	   jo	  
neatsilikti,	  bei	  pasinaudoti	  gerąja	  patirtimi	  ir	  dar	  labiau	  sustiprinti	  autosporto	  pozicijas”,	  -‐	  žada	  LASF	  generalinė	  sekretorė	  R.	  Burbulienė.	  
	  
Internetas:	  
http://www.delfi.lt/auto/automobiliu-‐sportas/autosporto-‐federacija-‐lietuvoje-‐idiegs-‐elektronine-‐sistema.d?id=69123618	  
http://www.auto-‐bild.lt/2015/09/lasf-‐ruosiasi-‐naujam-‐sezonui/	  
http://automanas.tv3.lt/lasf-‐ruosiasi-‐naujam-‐sezonui	  
http://www.15min.lt/gazas/naujiena/autosportas/lasf-‐prabilo-‐apie-‐permainas-‐ralyje-‐ir-‐sieki-‐mazinti-‐biurokratija-‐25-‐530526	  
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http://www.98.lt/2016-‐metu-‐autosporto-‐sezone-‐daugiausiai-‐permainu-‐gali-‐sulaukti-‐ralis	  
http://www.sportas.info/naujienos/28836-‐braizo_kitu_metu_gaires.html	  
http://automanas.autogidas.lt/lasf-‐ruosiasi-‐naujam-‐sezonui	  
http://www.japanclub.lt/09/ASF-‐prabilo-‐apie-‐permainas-‐ralyje-‐ir-‐sieki-‐mazinti-‐biurokratij/	  
http://sportolaikas.lt/lasf-‐ruosiasi-‐naujam-‐sezonui/	  
	  
	  


